
Vážení spoluobčané,
v tomto svátečním čase si najděme společně vzácnou chvilku, aby-
chom zrekapitulovali a zhodnotili letošní rok, který byl v naší obci 
poznamenán mnoha událostmi.

Během jednoho volebního roku se podařilo začít realizovat pří-
stavbu mateřské školy o jedno oddělení a navýšit tak její kapacitu. 
Umístili jsme novou průlezku do lesoparku, dokončila se přístav-
ba garáže pro hasiče, dostali jsme stavební povolení na cyklostezku 
do Chlebičova a na bytový rozvoj oblasti na ul. Sportovní.

Opravoval se obecní úřad, vybudovaly se lavičky u hasičárny, pro-
jektuje se nový chodník ul. Na Pastrníku a rekonstrukce komuni-
kace ul. Slezské. Pro záchranu životů se zakoupil na víceúčelovou 
halu defibrilátor, vysadily se nové stromy, cibuloviny, vybavil se 
strojový park a zakoupila elektrická tříkolka pro naše pracovní-
ky. Bohužel, dle striktního nařízení ČEZu se muselo také několik 
stromů na ul. Sportovní skácet kvůli zachování ochranného pásma 
pod vysokým napětím. Finančně jsme se podíleli na oslavách 
ke 100. výročí založení TJ Slavie, podporovali jsme naše spolky, 
základní i mateřskou školu, pro občany jsme organizovali mnoho 
jedinečných kulturních akcí, ani naše spolky nezůstaly pozadu.

Udržujeme všechny kulturní objekty, vítáme nové občánky, pořá-
dáme setkání jubilantů, pokračujeme v počítačových kurzech pro 
zájemce. Získali jsme finanční zdroje ve výši 25 mil. Kč mimo náš 
rozpočet. V příštím roce budeme v projektech pokračovat.

Bohužel, všechno se do krátkého článku nevešlo, proto se zmiňuji 
jen o části opraveného, vybudovaného a zrealizovaného. Myslím 
však, že toho není málo, ale plnit volební program je pro naše 
zastupitelé velký závazek a snažíme se ho ve prospěch naší krásné 
obce co nejkvalitněji plnit.

Miroslava Konečná

Milí spoluobčané, sousedé a přátelé,
přichází čas vánoční. Sejdeme se 

u společného stolu s rodinou a rázem víme, 
kam patříme, kde jsme doma, kde je náš 

bezpečný svět. Buďme tu jeden pro druhého, 
buďme si oporou i inspirací. Děti jsou 

pokladem naší obce, tak ať jejich radostný 
smích zahřeje u stromečku každého z vás.

Chci vám všem na prahu nového roku 2024 
popřát, abyste si užívali především těch 

radostí života. A to ať už v životě osobním, 
v mezilidských vztazích, na pracovištích  
či v pospolitosti lidí, se kterými trávíte 

většinu svého času. Věřte v lepší časy, protože 
naděje a smíření je vždycky lepší  

než beznaděj a zášť.
Přeji vám všem poklidné a požehnané 

vánoční svátky, aby kouzlo Vánoc proniklo 
do každého rohu vašeho domova a dotýkalo 

se vašich srdcí. Ať nový rok přinese všem 
zdraví, radost a štěstí do vašich životů.

S úctou Miroslava Konečná

Malohoštický
zpravodaj
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Informace pro občany

Změna jízdního řádu Městské hromadné dopravy do Malých Hoštic
Městský dopravní podnik přistoupil vzhledem k neustále se 
zvyšujícím nákladům na zajištění veřejné dopravy k optima-
lizačním krokům, které budou mít dopad i na naší městskou 
část a její dopravní obslužnost.
Konkrétně se jedná o  optimalizaci neboli snížení počtu 
jednotlivých výpravních časů a  to zejména v  odpoledních 
hodinách, kdy na základě statistických dat, které si dopravní 
podnik zpracovává v průběhu roku vyplynulo, že tyto jízd-
ní časy jsou využívány v minimální míře a jejich provoz je 
vysoce neefektivní.
V  rámci celkového pohledu bylo nutné vzít v  úvahu jed-
notlivé návaznosti, jako jsou navazující autobusy, dopravní 
špička, směnost apod. tudíž optimalizovat případně změnit 
jednotlivé jízdní řády a výpravní časy není vůbec jednodu-
chou záležitostí a  vyžaduje opravdu podrobnou analýzu. 
K navženému řešení jízdních řádů v celém městě Opava bylo 
přistupováno ze strany dopravního podniku s citlivostí s co 
možným nejmenším dopadem na pohodlí klientů s  cílem 
touto optimalizací uspořit náklady.
V rámci komplexního řešení dojde tedy od 1. 1. 2024 k avi-
zovaným úpravám jizdního řádu autobusové linky číslo 219 
spojující Opavu s Malými Hošticemi. Nový jizdní řád může-
te zkontrolovat na obrázku níže. V rámci ranní špičky se poté 
podařilo dohodnout, že spoj v 7:31 již nebude končit na ulici 
Praskova, ale pojede celou trasu linky č.219 pro lepší obsluž-

nost. Nakonec se také podařilo zajistit zejména pro hoštické 
děti jednu změnu v  navržené optimalizaci a  to dodatečný 
spoj s výjezdem v 7:15 z Malých Hoštic, který bude zajišťovat 
speciální spoj linky č. 202 a to zejména opět pro bezproblé-
movou dopravu dětí do škol přičemž tento nový spoj vypra-
vovaný z Malých Hoštic pojede přes zastávku Dolní náměstí 
- divadlo dále směrem Hypermarketu Albert u Olomoucké 
ulici (pro dospělé k nemocnici). Pro směr Vaškovo náměs-
tí bude nutné přesednout na Dolním náměstí na navazující 
spoj linky č.215.
Je důležité taky zmínit, že již od 10.  12.  2023 dochází ke 
zvýšení samotné ceny za jízdné. Jednotlivé jízdné se zvýší 
z  15 na 20 Kč, snížené jízdné bude nově 10 Kč a  u  všech 
forem časového jízdného dojde k navýšení cen o 10 %. Na 
stejné úrovni 30 Kč zůstane jen jízdné placené v hotovosti 
u řidiče. Důvodem k tomu jsou neustále vzrůstající provozní 
náklady na veřejnou dopravu, do kterých se neblaze promít-
nou také změny obsažené v  konsolidačním balíčku vlády, 
včetně zvýšení DPH v souvisejících službách, který přinese 
nižší příjem do rozpočtů měst a obcí, tudíž potřebu nena-
vyšování finanční kompenzace městské hromadné dopravy.

Odkaz na aktuální ceník:
https://www.mdpo.cz/pro-cestujici/cenik-jizdneho

Michal Kokošek, 1. náměstek primátora

Ukliďme Česko
Moc děkujeme hlavně zahrádkářům, paní starostce, některým členům zastupitelstva, ale i ostatním, kteří se ve dnech  
7. 10.–12. října 2023 zúčastnili úklidu naší krásné vesnice, přilehlých stezek a míst, která byla znečištěna odpadky. Všich-
ni byli vybaveni pytli na odpadky, rukavicemi i nově zakoupenými kleštěmi na sběr odpadků, za vykonanou práci byli 
odměněni malým pohoštěním. Další úklid nás čeká na jaře, kdy čekáme větší účast, hlavně mladších spoluobčanů.
Ještě bych chtěla upozornit hlavně majitele pejsků, kteří vyrážejí na procházky vesnicí, aby byli ohleduplní k ostatním. 
Pokud vykoná pejsek potřebu, aby ji sebrali do přineseného sáčku a nezjišťovali, jestli se někdo dívá, a pokud zjistí, že ne, 
prázdný sáček ušetří na příště. Tuto smrdutou hromádku si pak většinou někdo, kdo pejska nemá, přinese jako dáreček 
na botě domů. Jarmila Malá, zastupitelka
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Informace obecního úřadu

Zastávka
*  (Malé Hoštice) 30/301

� *  (Malé Hoštice, rest.) 30/301
� Kateřinky 30/301
� Švédská kaple 30/301
� Ratibořská 30/301
� Holasická 30/301
� Dolní náměstí 30/301
� Divadlo 30/301
� U soudu 30/301
� Horovo náměstí 30/301
� Nemocnice 30/301
 Psychiatrická léčebna 30/301
� Albert hypermarket 30/301

zóna

Zpracováno systémemSKELETON® FS software s.r.o.

Platnost od 1.1.2024 

 - zastávka na znamení
� - zastávka je bezbariérově přístupná
Z - Nejede přes zastávku Kateřinky, nejede v období vánočních prázdnin

So, Ne, svátkyPracovní dny
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202 MĚSTSKÁ HROMADNÁ DOPRAVA V OPAVĚ

MĚSTSKÝ DOPRAVNÍ PODNIK OPAVA, a.s.
Bílovecká 98, OPAVA 6,  tel:553759050  fax:553624928

www.mdpo.cz
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min Prac.dny - 1.7.-31.8.

Zastávka
Liliová 30/301

 Sluneční 30/301
 Vančurova 30/301
 Prokopa Holého 30/301
� Stará silnice 30/301
� SME 30/301
� Divadlo 30/301
� Dolní náměstí 30/301
� Praskova 30/301
� Hradecká 30/301

Hobzíkova 30/301
 *  (Vaškovo náměstí) 30/301
� Kylešovice, hřbitov 30/301
� Kylešovice, Hlavní 30/301

Kylešovice, škola 30/301
 Kylešovice, Bavaria 30/301
 Kylešovice, Na Dolní hrázi 30/301
 Kylešovice, obalovna 30/301

Globus 30/301

zóna

Zpracováno systémemSKELETON® FS software s.r.o.

Platnost od 1.1.2024 

S - Končí v zastávce Kylešovice, škola
V - Jede přes zastávku Vaškovo náměstí
 - zastávka na znamení
� - zastávka je bezbariérově přístupná

So, Ne, svátky
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215 MĚSTSKÁ HROMADNÁ DOPRAVA V OPAVĚ

MĚSTSKÝ DOPRAVNÍ PODNIK OPAVA, a.s.
Bílovecká 98, OPAVA 6,  tel:553759050  fax:553624928

www.mdpo.cz
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Zastávka
Malé Hoštice 30/301

� Malé Hoštice, rest. 30/301
Kaufland 30/301

� Švédská kaple 30/301
� Ratibořská 30/301
� Holasická 30/301
� Praskova 30/301
 Vaškovo náměstí 30/301
� Pekárny 30/301
� Městský hřbitov 35/301, 30/301
 Otice, Opavská 35/301
 Otice, škola 35/301

Otice, kaple 35/301

zóna

Zpracováno systémemSKELETON® FS software s.r.o.

Platnost od 1.1.2024 

P - Končí v zastávce Praskova
F - Nejede přes zastávku Kaufland
 - zastávka na znamení
� - zastávka je bezbariérově přístupná
� - Hranice tarifní zóny

So, Ne, svátky
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MĚSTSKÝ DOPRAVNÍ PODNIK OPAVA, a.s.
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Vánoční balíčky
Tak jako každý rok, i  letos obecní 
zastupitelstvo myslelo na naše 
imobilní spoluobčany, spoluobčany se 
zdravotním omezením a ty v domovech 
důchodců. Celkem jsme připravili 
35 balíčků a  doufáme, že dobroty 
z  balíčku jim udělají radost a  přispějí 
ke zlepšení předvánoční nálady.
Zastupitelé přejí těmto občanům zdraví, 
pohodu a lásku jejich nejbližších.

Jarmila Malá, zastupitelka
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Kalamitní sněhová situace v obci
Padá a padá. Sněží v kuse i v noci. Tak 
by se dal nazvat první adventní víkend 
v  tomto roce. Největší radost z  toho 
měly děti, které mohly opět sáňkovat 
a bobovat. Nám dospělým se také zimní 
krása líbí, sníh k  zimě patří. Ale nám 
dospělým, a  především obci, s  letošní 
pořádnou nadílkou sněhu vznikly spíše 

starosti a  povinnosti se zametáním, 
posypem a  odklízením sněhu. Aby se 
avizována sněhová kalamita zvládla, 
byla zveřejněna výzva s prosbou nepar-
kování vozidel na komunikacích. Trak-
tor s  radlicí musí komunikace nějak 
projet, ale bohužel, to se mu mnohdy 
přes zaparkovaná vozidla nepodařilo. 
Je to naprostá bezohlednost těch, kteří 
nepřeparkovali auta do svých dvorů. 
Žádost byla směřována i na pomoc při 
zametání k  průchodností chodníků. 

Technické služby na to nemají kapacitu 
a navíc, chodníky v městských částech 
nejsou v jejich zimní údržbě zahrnuty. 
Ale díky vám, spoluobčanům se poved-
la průchodnost téměř na všech chodní-
cích, mnohdy až ukázkově.
Proto bych chtěla tímto mockrát podě-
kovat všem spoluobčanům, kteří nám 
pomohli dobrovolně zvládnout kala-
mitní sněhovou nadílku a  uklidili 
chodníky před svými domy, i  když to 
není jejich povinnost. To však přece 
všichni víme. Ale při mimořádných 
situacích je každá pomocná ruka 
dobrá! A pomáháme sami sobě! Ať je to 
povodeň či jiná kalamita. Je to o morál-
ce a  etickém kodexu každého z  nás. 
Na úklid chodníků jsme byli několik 
desítek let zvyklí. My, dříve narození, 
si to přece dobře pamatujeme. A co se 
změnilo? Část vyhlášky? A  to nám už 
padají hrabla a metly z rukou a bude-
me se z okna dívat, kdo to uklidí? I těch 
pár občanů, kteří nám nepomohli sníh 
uklidit, museli do obchodu, k lékaři, na 
autobus. Po uklizených chodnících se 
jim jistě chodilo dobře, než se brodit 
sněhem či vstoupit do vozovky a dávat 
pozor, ať je nesrazí auto. Nebylo kam 
uhnout. Děkuji mockrát i  těm, kteří 
zametli a prohrnuli sníh i před soused-
ními domy, kde bydlí starší lidé.

Zvláštní poděkování pak patří p. Hance 
Staníčkové, p. Petře Pitrašové, p Ondro-
vi Schaffartzikovi, p. Břetíkovi Schaf-
fartzikovi, p. Romanu Holubcovi, 
p. Helmutu Holešovi, p. Michalu Pave-
rovi, p. Pavlu Klingerovi, Zdeňkovi Sta-
níčkovi, spolku Botumeszkame a všem 
dalším spoluobčanům. kteří se navíc 
zapojili dobrovolně, prakticky bez 
přestání, do úklidu veřejných prostor. 
Není to jejich povinnost, a přesto neby-
li lhostejní a pomáhali všude, kde bylo 
potřeba. Určitě si toho velmi cení a váží 
i ostatní spoluobčané. Ochoty pomoci 
a spolupráce. Klobouček dolů, mockrát 
děkujeme!
Fotodokumentace nám ukazuje stav 
komunikací z  traktoru. Jak měl projet 
s radlicí a vozovku očistit? I vám se to 
zdá nemožné??? Ne, toto je skutečnost.

Miroslava Konečná

Investiční akce
•	 Dokončit	v květnu	přístavbu	mateřské	školy
•	 Vybudovat	cyklostezku	do	Chlebičova
•	 	Rekonstrukce	 komunikace	 s  novým	 asfaltovým	

povrchem na ul. Slezská
•	 Vybudovat	chodník	na	ul.	Na	Pastrníku
•	 Opravit	autobusovou	čekárnu	na	ul.	Opavská
•	 	Umístit	 v  Pustých	 Jakarticích	 nový	 herní	 prvek	  

pro děti
•	 	Po	 výměně	 vod.	 přípojek	 na	 ulicích	 Cihelní,	 Nová,	

Janáčkova a  Opavská opravit poškozené chodníky 
a komunikace

•	 	Ve	spolupráci	s městem	Opavou	vybudovat	inženýrské	
sítě na ul. Sportovní za účelem prodeje parcel

Připravované projekty
•	 	Projekt	 na	 vybudování	 posezení	 podél	 budoucí	

cyklostezky na Chlebičov a  upravit žlab přes cestu  
na ul. Horní

•	 	Nechat	zpracovat	studii	k prohloubení	poldru	u leso-
parku jako částečnou ochranu před přívalovými dešti

•	 	Připravit	projekt	na	rozšíření	sportovního	areálu	pro	
volnočasové aktivity

•	 Zpracovat	projekt	na	zavlažování	vedlejšího	hřiště
•	 	Projekt	 na	 zřízení	 nabíjecí	 stanici	 pro	 elektrokola	

u hřiště
•	 	Zpracovat	 projekt	 k  vybudování	 naučné	 stezky	 od	

soutoku po lesopark s informačními tabulemi
•	 	Na	základě	zpracované	studie	a projektu	revitalizovat	

prostor a prořezání vrb u potoka na ul. Na Pastrníku
•	 	Projekty	na	 kulturní	 a  společenské	 akce	pro	bohatý	

kulturní rozvoj obce
Miroslava Konečná

Investiční akce roku 2024
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Poděkování
Opět se potvrdilo, že si umíme pomá-
hat. Je na místě poděkovat občanům 
za spolupráci, za projevenou důvěru, 
ochotu a  podporu obecních aktivit. 
Každá přátelsky podaná ruka se velmi 
cení, a proto si zaslouží poděkování ti, 
kteří bez nároku na odměnu pracují 
na různých investičních a  neinvestič-
ních akcích, opravách nebo při kala-
mitách. Bez těchto lidí by to nešlo!

Poděkování jednotlivcům
•	 Přednostně děkuji za výbornou 

spolupráci svých kolegyň a  kolegů 
zastupitelů za podporu při hlasová-
ní nutnou pro zdárný chod obce, za 
vstřícný a  chápavý postoj při svém 
rozhodování, kdy to mnohdy není 
názorově vždy jednoduché

•	 pánům	Romanu	Holubcovi,	Micha-
elu Paverovi, Helmutu Holešovi, 
Pavlu Klingerovi, Zdeňkovi Sta-
níčkovi, Břeťovi Schaffartzikovi, za 
aktivní přístup při odklízení sněhu 
na obecních prostorách

•	 všem	 aktivním	 spoluobčanům	
v Pustých Jakarticích za aktivní pří-
stup při odklízení sněhu obecních 
prostor

•	 p.	Hance	Staníčkové	a p.	Petře	Pitra-
šové, p. Ondrovi Schaffartzikovi za 
vstřícnou pomoc při zvládání neod-
kladných úkolů a odklízení sněhu na 
obci

•	 p.	 Janě	Malé	za	pomoc	a za	přípra-
vu akcí pro děti za Klub rodičů při 
mateřské škole

•	 p.	Kateřině	Paverové	a Míši	Svrčko-
vé za iniciativu a pomoc při chystání 
akcí za SRPŠ

•	 pánům	Denisi	Neminářovi,	Radkovi	
Fialovi, všem krampusům a  dalším 
za obrovskou iniciativu při přípravě 
Alpského dne

•	 p.	 Marii	 Fialové	 za	 zorganizování	
kulturního vystoupení našich mla-
dých muzikantů

•	 p.	Hance	 Staníčkové	 a  p.	 Petře	 Pit-
rašové za vkusnou vánoční výzdobu 
skanzenu, prostor obecního úřadu 
a roznos kalendářů a zpravodajů

•	 p.	 Jarmile	Malé	za	zhotovení	a  roz-
nos dárkových balíčků pro naše 
občany s omezenou pohyblivostí

•	 p.	 Karlu	 Kopperbergovi	 za	 pomoc	

a  organizování akcí spojených 
s předvánočními a dalšími aktivita-
mi v Pustých Jakarticích

•	 panu	Helmutu	Holešovi	za	zajištění	
betlémského světla

•	 p.	 Danku	 Adametzovi	 za	 přípravu	
a  dodání stromů, květin, cibulo-
vin k výsadbě prostoru obce a  také 
pomoc při výsadbě

•	 p.	Mgr.	Zdeňku	Kravarovi,	Ph.D.,	za	
nevšední pravidelné příspěvky do 
Zpravodaje

Poděkování spolkům:
• předsedům a  aktivním členům slo-

žek a  spolků za čas a  obětavost při 
organizování různých aktivit

•	 spolku	 Botumeszkame	 za	 famózní	
a neskutečný výkon při uskutečnění 
Alpského dne

•	 výboru	SRPŠ	a Klubu	rodičů	při	MŠ	
za perfektní zorganizování 2. advent-
ní neděle u skanzenu a listopadové-
ho pochodu strašidel

•	 p.	 Marii	 Vegelové	 a  kulturnímu	
výboru za skvělou organizaci všech 
kulturních předvánočních akcí 
v obci, za vystoupení nejznámějšího 
dvojníka Waldemara Matušky a  za 
vánoční jarmark na obci 3. adventní 
neděli

•	 Hasičům	 za	 zajištění	 3.	 adventní	
neděle u skanzenu

•	 p.	 ředitelce	 a  pedagogům	 základní	
a mateřské školy za vystoupení dětí 
na obecních akcích

•	 Myslivcům	za	zimní	krmení	zvěře
•	 předsedům	složek	a přispívatelům	za	

články do našeho Zpravodaje
•	 velké	 poděkování	 náleží	 trenérům	

a vedoucím, kteří se podílí na rozvo-
ji volnočasových aktivit dětí a mlá-
deže, zejména v  oblasti hasičského 
sportu, fotbalu a futsalové ligy

•	 všem	předsedům	spolků	a jejich	čle-
nům za organizaci akcí a aktivit pro 
zábavu ostatních občanů a  také za 
osobní podporu všech akcí pořáda-
ných obcí

Poděkování spoluobčanům:
•	 Velkou úctu, obdiv a  slova díků 

patří spoluobčanům za obětavost 
a pomoc při úklidu sněhu v nároč-
ných kalamitních podmínkách, 
často na hranici sil

•	 za	 spolupráci	 při	 úklidu	 chodníků,	
hlavně psích exkrementů a  veřej-
ných prostranství

•	 všem,	 kteří	 jsou	 vnímaví	 k  problé-
mům naší městské části a dávají na 
úřad podněty ke zlepšení

Poděkování firmám:
•	 firmě Ostravské stavby a. s. za 

dokončení Přístavby hasičské zbroj-
nice

•	 Technickým	 službám	 Opava	 za	
instalaci průlezky v  lesoparku 
a opravu dětských prvků na dětském 
hřišti

•	 Firmě	„Sentenský	otec	a syn“	za	pro-
vedené výkopové práce

•	 Firmě	Albreko	za	montáž	a následně	
demontáž vánočního osvětlení

Zvláštní poděkování
•	 Velice ráda bych touto cestou podě-

kovala našim pracovníkům obecního 
úřadu p. Hance Staníčkové, p. Petře 
Pitrašové, p. Ondrovi Schaffartziko-
vi, dále pak p. Romanu Holubcovi, 
p. Michaelu Paverovi, p. Helmutu 
Holešovi, Břeťovi Schaffartzikovi 
p. Zdeňkovi Staníčkovi a Pavlu Klin-
gerovi za jejich pracovní nasazení, 
obětavost v náročných podmínkách 
při odhazování sněhu, úklidu zastá-
vek, přechodů, prostor u  obecního 
úřadu a přilehlých chodníků. Těmto 
lidem patří obrovské díky, protože 
jsou ochotni bez požádání věno-
vat svůj volný čas pro plnění úkolů 
vyplývající z  nutných potřeb obce. 
Děkuji Vám!

•	 Poděkování	 patří	 p.	 Heleně	 Řeháč-
kové, se kterou jsem absolvovala tři 
interní audity, které u nás proběhly 
v  říjnu a  listopadu, a  to na zpraco-
vání ekonomických agend, smluv, 
nesčetný počet faktur, inventarizaci, 
samosprávné činnosti a mnoho dal-
šího. Vše bylo bez dalších doporuče-
ní, bezchybné a příkladné pro ostat-
ní MČ. To jistě není samozřejmostí 
a za to jí patří velké poděkování!

Fotografie z kulturních a společenských 
akcí si můžete prohlédnout na: https://
malehosticealbumy.rajce.idnes.cz/, na 
facebookových stránkách obce a  na 
videozáznamech TV Hlučínska.

Miroslava Konečná
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 Rozpočet statutárního města 
Opava na rok 2024 a Rozpočtový 
výhled na roky 2025-2026
V  souladu s  § 2, odst. 1 a  § 11, odst. 
3 zákona č. 250/2000 Sb., o  rozpočto-
vých pravidlech územních rozpočtů, 
v platném znění, § 84, odst. 2, písm. b) 
zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, v plat-
ném znění a  platným Jednacím řádem 
ZMO, článek 7, bod 8, předkládá statu-
tární město schválený rozpočet na rok 
2024 a Rozpočtový výhled na roky 2025 
- 2026.
„Návrh	 rozpočtu	 statutárního	 města	
Opava	 na	 rok	 2024“	 a  „Rozpočtový	
výhled	 na	 roky	 2025–2026“	 schváli-
lo Zastupitelstvo statutárního města 
Opavy dne 11. 12. 2023.
Detailní informace ke schválenému 
rozpočtu najdete na webových strán-
kách města Opavy v sekci Hospodaření 
města → Rozpočet → Návrh rozpočtu na 
rok 2024 a Rozpočtový výhled na roky 
2025–2026.
 Poplatky za psy
Od ledna do března se opět budou vybí-
rat poplatky za psy. Zaplatit poplatek 
můžete hotově na úřadu městské části 
Malé Hoštice, hotově i  bezhotovostně 
na pokladně magistrátu města Opavy, 
anebo přes platební portál. Poplatky by 
se v roce 2024 neměly měnit a měly by 
zůstat stejné, jako v předchozích letech.
 Olej ze smažení patří do 
oranžovo-černé popelnice
Blíží se Vánoce! Pozor!!!
Použité jedlé oleje a tuky patří do speci-
álních sběrných nádob oranžovo-černé 
barvy. V  Malých Hošticích máme tuto 
nádobu umístěnou u  kontejnerového 
stání	na	ulici	Sportovní.	„Důvod	pro	tří-
dění je jasný, zabráníte ucpání odpadů 
v domácnosti nebo v kanalizacích. Ty by 
se pak musely speciálně čistit, což stojí 
nemalé peníze, které 
bychom mohli využít 
jinak“,	 říká	 k  třídění	
Albert Červeň, vedou-
cí oddělení odpadové-
ho hospodářství opav-
ského magistrátu.
Třídění tuků, ale není 
jen záležitost Vánoc. 

Je důležité dbát na správné nakládání 
s  použitým olejem po celý rok. Díky 
správnému třídění nebudou odpad-
ní tuky škodit v půdě a vodě, ušetří se 
sousta surovin a vypouštění oxidu uhli-
čitého do ovzduší, a naopak nám tento 
odpad ještě jednou poslouží. Šetrným 
způsobem se z  něj po vyčištění vyrobí 
biopalivo pro letadla a auta.
 Výsledky interního auditu, který 
proběhnul na obecním úřadě ve 
dnech6. 9.–8. 9. 2023 a následně 
23. 10.–8. 11. 2023
Jednalo se kontrolu:
Prověření způsobu hospodaření s veřej-
nými finančními prostředky, zejména 
v  oblasti výdajů za nákupy výrobků 
a  služeb, prověření dodržování vnitř-
ních předpisů města v  oblasti oběhu 
dokladů souvisejících s  výdajem a  pří-
jmem veřejných finančních prostředků, 
prověření způsobu zadávání veřejných 
zakázek a  plnění úkolů vyplývající ze 
samosprávných činností.
Závěry auditu:
Po provedeném auditním šetření 
v oblasti vynakládání veřejných finanč-
ních prostředků
a dodržování vnitřních předpisů statu-
tárního města Opavy ze strany městské 
části Malé Hoštice lze konstatovat, že na 
auditním vzorku nebylo nalezeno žádné 
systémové pochybení.
Lze konstatovat, že MČ Malé Hoštice 
přistupuje k  veřejným finančním pro-
středkům s  péči řádného hospodáře. 
Finanční prostředky jsou vynakládány 
v  souladu se zásadami hospodárnosti, 
efektivnosti a účelnosti.
Na základě provedeného auditního 
šetření nenavrhuje interní audit žádná 
doporučení. Všechny auditované oblas-
ti jsou příkladně vedeny a  nastavené 
pracovní postupy jsou zcela v  souladu 
s platnou vnitřní úpravou SMO. Z toho-
to důvodu nemá interní audit potřebu 
navrhovat žádná doporučení či opatře-
ní.
 Čerpání dovolené během svátků
V období od 21. 12. 2023 do 2. 1. 2024 
bude úřad městské části Malé Hošti-
ce uzavřený z  důvodu čerpání řádné 
dovolené. V  neodkladných záležitos-

tech můžete využít e-mailovou adresu: 
male.hostice@opava-city.cz či volat na 
telefonní čísla: Mgr. Miroslava Koneč-
ná, starostka 604 229 364, p. Břetislav 
Schaffartzik, místostarosta 777 777 025, 
p.	 Helena	 Řeháčková,	 ekonomka	
724 373 954.
 Stížnosti
Během letošního roku bylo podáno 
několik stížnosti a podnětů k řešení. Jed-
nalo se o dopravní značení jedné z ulic 
v obci, dále několik stížností na špatné 
parkování na místních komunikacích 
v obci, na nepřiměřenou hlučnost sou-
kromých akcí na obecním úřadě, na 
sousedské vztahy a  na zábor obecních 
prostor. Stížnosti byly předány na pří-
slušné odbory a odbor kontroly Magis-
trátu města Opavy, načež po šetření byli 
občané s výsledky seznámeni.
 Zpráva generálního ředitele ŘSD 
k postupu a přípravě nové I/56 a EIA
Vyjádření generálního ředitele silnic 
a dálnic:	„Rozhodně	podporuji	přípra-
vu stavby přeložky sil. I/56 a  jsme při-
praveni pokračovat v  přípravě stavby, 
a  to v  celé délce přeložky silnice I/56 
Opava  – Ostrava. Bylo však nutné, 
významně dopracovat i  podklady pro 
EIA na základě podnětů ze zjišťova-
cího řízení. Zakázka byla schválena 
30. 10. 2023 a následovalo zadávací říze-
ní pro výběr dodavatele. (předpokláda-
ná hodnota 4,9 mil. Kč). Koncept EIA 
bude odevzdán nejpozději v  prosinci 
2024 a v roce 2025 se bude moci pokra-
čovat s přípravou stavby a dokumentací 
pro	sloučené	řízení“.
Ing. Radek Mátl, generální ředitel silnic 
a dálnic ČR, Praha
 Knihovna Malé Hoštice
Poslední knihovna před Vánocemi bude 
12.  12.  2023, v  novém roce začínáme 
2. 1. 2024,
otevřeno je v úterý od 15 do 18 hodin 
v  suterénu základní školy. Těším se na 
vaši návštěvu!

Přeji všem čtenářům klidný Advent 
bez stresů, krásné a pohodové Vánoce, 

hodně štěstí a zdraví  
v Novém roce 2024.

Vlaďka Vaňková

Informace obecního úřadu
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Kulturní vánoční balíček v Malých Hošticích
Městská část Malé Hoštice připravila na předvánoční čas 
celou řadu kulturních akcí, kterých jste se ve velkém počtu 
zúčastnili. Na první adventní sobotu proběhl ve stodole na 
Dvořákově ulici Alpský den a Mikulášská nadílka pořádaná 
spolkem Botumeszkame.
Na bronzovou neděli 10. prosince vystoupil v sále obecního 
úřadu nejznámější dvojník Waldemara Matušky s vánočním 
koncertem.
Třetí adventní neděli návštěvníky potěšily svým vystoupe-
ním dětí mateřské a  základní školy u  skanzenu a  zároveň 
v sále obecního úřadu proběhl velmi úspěšný tradiční před-
vánoční jarmark.

Na zlatou neděli, tj. Štědrý den proběhne na označené trase 
„Hledání	zlatého	prasátka“	pořádané	Klubem	rodičů	při	MŠ.
Na stříbrnou a bronzovou neděli byly u skanzenu připrave-
ny v odpoledních hodinách stánky s punčem a občerstve-
ním. O ty se postaraly naše aktivní spolky.
Dne 7. 1. 2024 od 16 h nás navštivte v sále OÚ Tříkrálový 
koncert, kde proběhne vystoupení našich hudebně nada-
ných dětí.
Podrobný program naleznete na webu Malých Hoštic:www. 
Opava-city.cz/Male-hostice/.
Za kulturní výbor přejeme občanům Malých Hoštic pohodu, 
radost, štěstí a v příštím roce mnohá přátelská setkání na 
zajímavých kulturních akcích obce.

Marie Vegelová

Kulturní akce

Kulturní akce v roce 2023
•	 1. 4.	 Ukliďme	Česko
•	 1. 4.	 Velikonoční	dílničky	(finanční	podpora	obce)
•	 30. 4.	 Pálení	čarodějnic	(ve	spolupráci	s Keliškami)
•	 14. 5.	 Den	matek,	divadelní	soubor	Divoch
•	 10. 6.	 Vítání	léta	(finanční	podpora	obce)
•	 23.	a 24. 6.	 slavy	100.	výročí	založení	TJ	Slavia	Malé	Hoštice	(TJ	Slavia,	finanční	podpora	obce)
•	 1. 7.	 Strassenfest	(Botumeszkame,	finanční	podpora	obce)
•	 8. 7.	 setkání	rodáků	a přátel	Pustých	Jakartic
•	 24. 7.–28. 7.	 příměstský	tábor
•	 1.,	2.,	a 3. 9.	 tradiční	Malohoštický	odpust	(ve	spolupráci	se	spolky)
•	 17. 9.	 Netradiční	vozítka	na	dopravním	hřišti
•	 11. 10.	 Setkání	Jubilantů
•	 21. 10.	 Výsadba	stromů	v Pustých	Jakarticích
•	 4. 11.	 Pochod	duchů	(SRPŠ,	Klub	rodičů,	ZŠ,	finanční	podpora	obce)
•	 4. 11.	 Divadelní	představení	Manželské	vraždění
•	 2. 12.	 Alpský	den	(Botumeszkame,	finanční	podpora	obce)
•	 10. 12.	 Vánoční	koncert	Waldy
•	 17. 12.	 Předvánoční	jarmark	a vystoupení	dětí	u skanzenu
•	 24. 12.	 Hledání	zlatého	prasátka	(Klub	rodičů,	finanční	podpora	obce)

Celou fotodokumntaci najdete na:
https://malehosticealbumy.rajce.idnes.cz/, na facebookových stránkách obce a na videozáznamech TV Hlučínska.
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Farnost

Vážení spoluobčané,
srdečně Vás všechny pozdravuji a  jsem potěšen, že opět 
se mohu prostřednictvím našich občasníků k vám obrátit. 
Křesťanský život nevnímejme jen v prostorách našich koste-
lů a kaplí, ale vnímejme jej jako něco naprosto běžného pro 
každého z nás.
Prožíváme Advent  – období čtyř neděl před Vánocemi. 
Jedná se, jak jsem již mnohokrát zdůraznil, o svátky naroze-
ní našeho Pána. Je pravda, že ve veřejném životě /obchody, 
školy, zdravotní střediska i některé firmy/ mají už vánoční 
výzdobu. Je to skutečně škoda, že přehlížíme tento svatý čas.
Celý advent je prozářen slovy proroka Izaiáše. A  pokud 
chceme trošku pochopit význam tohoto období, je nutné se 
podívat	do	života	tohoto	proroka.	„Bůh	sám	přijde	a spasí	
vás. Tehdy se otevřou oči slepých a otevřou se uši hluchých. 
Tehdy kulhavý poskočí jako jelen a jazyk němého bude ple-
sat.	Na	poušti	vytrysknou	vody,	potoky	na	pustině.“	Iz	35,4-
6
Avšak úryvek 35. kapitoly Izaiášovy knihy, který nám 
v tomto období je předkládán, nám badatelé připisují jiné-
mu anonymnímu prorokovi. Izaiáš vystupuje jako mistr, 
kolem něhož vznikl jistý druh prorocké školy, která působila 
po několik staletí a pod pláštěm své autority a pod jménem 
zakladatele vytvořila nejrůznější texty skládající se z 16 930 
hebrejských slov rozdělených do 66 kapitol, což tvoří téměř 
6 % celého Starého zákona.
Izaiášova přítomnost v  dějinách je poznamenána vládou 
dvou judských králů, nepřátelského Achaze a spravedlivého 
Ezechiáše. Soubor kapitol 7-12 je v křesťanské tradici zvlášť 
významný, protože přivádí na scénu očekávaného krále, 
opěvovaného	 Emanuela,	 což	 v  hebrejštině	 znamená	 „Bůh	
s  námi“.	Tedy	 reálná	přítomnost	Boha	mezi	 námi,	 s  námi	
i v nás.
Proto židovská tradice v králi-Emanueli vidí rysy samotného 
Mesiáše a křesťanská tradice Kristovu tvář, skutečnou pří-
tomnost Boha mezi lidmi. Konečně poslední část Izaiášovy 
knihy, tedy kapitoly 56-66, nás posouvá k dějinám Izraele, 
zvlášť	když	byl	znovu	vybudován	chrám	na	Siónu,	zbořený	
Babyloňany, a stal se znamením spásy pro všechny národy.
To je jen kratičký a jednoduchý výklad Izaiášovy knihy, která 
nás připravuje na příchod Spasitele. Proto je tak důležité, 
abychom prožívali adventní dobu, jak v rovině symbolické 
/adventní věnec, roráty, fialová barva apod./, tak v  rovině 
náboženské /modlitba, ztišení, duchovní obnovy – přednáš-
ky apod./, ale také křesťansko-sociologická /podpora vzá-
jemných vztahů, vyrovnání některých nesrovnalostí, pomoc 
jinému člověku apod./
To je předpoklad, abychom Vánoce – narození Ježíše Kris-
ta, prožili opravdu pravým způsobem. Kéž nám tajemství 

Vánoc otevře oči i srdce, jak řekl Benedikt XVI. v jedné se 
svých	promluv:	„Kéž	nám	tajemství	Vánoc	otevře	oči	a my	
prohlédneme. Potom budeme žít jako vidoucí, jako lidé, 
kteří nemyslí jen sami na sebe a neznají jen sami sebe.
Adventní sbírka by mohla být malou odpovědí na volání 
Vánoc, znamením toho, že jsme se naučili slyšet a vidět, že 
Boha uznáváme za pravého vlastníka také našeho vlastnic-
tví. Tak bychom se my sami mohli stát nositeli světla, které 
přichází z  Betléma, a  pak se plni důvěry mohli modlit: /
Adveniat regnum tuum/. Příjď tvé království, Přijď světlo 
tvé,	Přijď	radost	tvá.	Amen.“
Vážení spoluobčané, přeji Vám radost z  narození Ježíše 
Krista, štěstí, otevřenost srdce, Boží požehnání a potřebné 
zdraví o Vánocích a po celý následující rok Léta Páně 2024.

P. ThLic. Radovan H r a d i l, Th.D.

Plán akcí:
24. 12. 2023 –	Štědrý	den:
•	 10.00	hod.	mše	svatá	ve	farním	kostele,
•	 20.00	hod.	půlnoční	v Malých	Hošticích,
•	 22.00	hod.	půlnoční	ve	farním	kostele.
25. 12. 2023 –	Slavnost	Narození	Páně:
•	 8.30	hod.	mše	svatá	v Chlebičově,
•	 10.00	hod.	mše	svatá	ve	farním	kostele,
•	 14.00	hod.	svátostné	požehnání	ve	farním	kostele.
26. 12. 2023 –	Svátek	sv.	Štěpána
•	 8.30	hod.	mše	svatá	v Malých	Hošticích,
•	 10.00	hod.	mše	svatá	ve	farním	kostele.
28. 12. 2023 –	17	hod.	vánoční koncert ve farním kostele.
31. 12. 2023 –	16	hod. mše svatá na poděkování  
Pánu Bohu za uplynulý rok ve farním kostele.
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TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA 2024
Vážení obyvatelé Malých Hoštic,
na začátku nového roku proběhne v celé naší zemi další 
ročník Tříkrálové sbírky  – největší charitativní sbírkové 
akce u nás.
Za více než dvacet let pomohla Tříkrálová sbírka tisícům 
lidí. Výtěžek Tříkrálové sbírky 2024, který připadne Cha-
ritě Opava, máme v  plánu využít na pomoc seniorům 
a  vážně nemocným pacientům, o  které se naše terénní 
služby starají v jejich domácím prostředí a další.
Stejně	 jako	 v  minulých	 letech	 bude	 možné	 až	 do	
konce ledna přispět také na tříkrálový sbírkový účet: 
66008822/0800,	VS	pro	Charitu	Opava	777988012.	Viz	
QR	kód	platby.	Více	informací	na	www.charitaopava.cz.
Již nyní děkujeme všem malým i  velkým koledníkům 
z Vaší obce, kteří se do sbírky zapojí a Vám všem za štěd-
rost a otevřená srdce.
Přejeme pokojné Vánoce a do nového roku mnoho nadě-
je, Boží požehnání a všechno dobré.
Za Charitu Opava Marie Hanušová, koordinátorka TKS 
2024

TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA v Malých Hošticích
Vážení spoluobčané, lednová Tříkrálová sbírka bude pro-
bíhat tradičně tak, jak jste byli zvyklí. Sbírka proběhne v sobotu 6. ledna 2022 od 9:00 hodin, 
kdy vás navštíví naši koledníci s kasičkou.
Hledáme děti dobrovolníky, které by měly zájem stát se koledníky. V  případě zájmu 
žádáme	rodiče,	aby	své	děti	přihlásila	u pana	Břetislava	Schaffarttzika,	na	telefonním	
čísle	777	777	025.
Budeme vám moc vděční, když nám přispějete jakoukoliv libovolnou finanční částkou, které 
bude následně darována Charitě Opava a bude použita k dobročinným účelům.

Za Tříkrálovou sbírku Šárka Schaffartziková

Živý růženec
Dny se nám krátí, tmy přibývá, nastává zima a se slavností 
„Ježíše	Krista	Krále“,	 končí	 liturgický	 rok	 a  vzápětí	 vstou-
píme do času radostného očekávání  – do doby adventní. 
Natane čas ticha, klidu, blízkosti a postupně bude přibývat 
světla svíček, která postupně budeme zapalovat na advent-
ním věnci. V tomto předvánočním čase potkáváme i mnoho 
svatých, kteří byli pozorní k  druhým a  k  jejich potřebám 
například sv. Martin, sv. Lucie, sv. Mikuláš aj.
Liturgický rok končí, ale kromě liturgického kalendáře, který 
slouží především k  liturgií, máme kalendáře, které slou-
ží k různým účelům – katolické, velké obrázkové, firemní, 
kapesní, ale hlavně ty stolní, které se dají postavit a umístit 
tak, abychom je měli stále po ruce, neboť denně sledujeme 
výročí našich blízkých, lékařské prohlídky a jiné. Z různých 

kalendářů, časopisů k nám promlouvají autoři, kterým není 
jedno, co se děje ve světě a v našich srdcích, a  tak vnášejí 
do našeho nitra pokoj, radost, lásku. Dnešní svět potřebuje 
lásku. Jediný gram lásky, kterým zahrneme své drahé doma 
ji cennější než všechen přepych. Radost a  štěstí nepřichá-
zejí nikdy zvenčí, ale rodí se uvnitř – v srdci člověka a tam 
se rodí i  láska, která povznáší náš život. Láska se ale nedá 
koupit. Nedá se ničím zaplatit. Jestliže za lásku platíme, pak 
to žádná láska není. Láska je dar a Vánoce – to je výzva – 
„váza	lásky“.	Odložit	násilí	a napsat	velkým	písmem	slova –	
láska – pokoj – radost. Každý dům, každé město se může 
stát Betlémem a  každé srdce Jesličkami, v  nichž se znovu 
narodí Bůh = láska pro člověka.
S láskou k nám přicházejí taky naše děti hudebních škol, aby 
se podělily o radost z úspěchů, které načerpaly během roku 
a  zároveň chtějí Vám rodičům poděkovat za drahocenný 
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čas, který jste jim hlavně v jejich počátcích 
věnovali a  tím jim dali něco navíc – nad-
standard. To, co se v  životě naučíme, to 
nám nemůže nikdo vzít, a to pak můžeme 
předat dál dalším generacím.
A  tak	přijďte	 je	 podpořit	 a  ocenit	 jejich	
snahu.	Kdy?	V neděli	7.  ledna 2024	v 15	
hodin na Obecní úřad.
Těšíme se na Vás a děkujeme.
A máme tady Vánoce!
Chtěli bychom všem popřát, ať Štědrý den 
je opravdu štědrý na lásku. Ať u  bohatě 
prostřeného stolu a vánočního stromečku, 
u  jesliček, nepřehlédneme ty veliké dětské 
rozzářené oči a to úžasné jú, jú…
Spokojenost rodičů, že se jim podařilo 
vytvořit teplo domova a  na upracované 
ruce prarodičů, které nám žehnají.

Mít koho milovat je Rodina. Mít kam jít je Domov. Mít obojí je Požehnání. A když 
nás	kněz	během	slavnostní	liturgie,	půlnoční	mše	svaté	osloví	„pozdravte	se	navzá-
jem	pozdravením	pokoje“	odnesme	si	tento	pokoj	a jednotu	pro	sebe,	pro	celou	rodinu	a pro	všechny,	se	kterými	se	budeme	
v celém novém roce setkávat.
A v samém	závěru	půlnoční	se	povznesme	společným	zpěvem	a jásavými	tóny	koledy	„Narodil	se	Kristus	Pán,	veselme	se“.	

Boží pokoj a radost nejen o Vánocích, ale i do všedních dnů nového roku za celé společenství
Živého růžence přeje Marie Fialová.

Z činnosti mysliveckého 
spolku Angelika
V podzimních měsících jsme pokračovali v přípravách 
na zimní období, kdy jsme zejména dokončili údržbu 
krmných zařízení a přikrmováním se snažili drobnou 
zvěř k zásypům „stáhnout“.
Dokoupili	jsme	i zbývající	část	jadrného	krmiva,	takže	
jsme na zimu řádně připraveni a každý týden intenziv-
ně přikrmujeme.

Jedinou	plánovanou	akci,	a to	setkání	se	žáky	ZŠ	Malé	
Hoštice se nepodařilo uskutečnit, což musíme v jarních 
měsících	 r.	 2024	 napravit.	Nový	 rok	 se	 nezadržitelně	
blíží,	a tím	po	svátcích	i plesová	sezóna.	Náš	tradiční	
myslivecký	ples	uskutečníme	3. února 2024	v Chlebi-
čově	a jste	srdečně	zváni.	Členové	Mysliveckého	spolku	
„Angelika“	přejí	všem	spoluobčanům	příjemné	prožití	
vánočních a novoročních svátků.
V novém	roce	2024	pak	vše	nejlepší	a hodně	štěstí.

předseda MS „Angelika“ Jiří Konupka
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Historie

Osobnosti naší historie 
- Ernst von Gellhorn
První známý předek se jmenoval Nickel Gellhorn a je dolo-
žen k roku 1350 ve Svídnici (dnes Polsko). Od něj se odví-
jela hraběcí linie rodu, do které patřil například Friedrich 
von Gellhorn (+ 1636), komoří vratislavského biskupa a ve 
své době jeden z  nejbohatších mužů ve Slezsku. Erb rodu 
Gellhornů tvoří na modrém štítě černý lesní roh, který je také 
použit jako klenot, často ozdobený pštrosími pery.
Malé Hoštice a  Pusté Jakartice byly 
v  minulosti rozděleny na čtyři díly, 
které patřily do čtyř různých panství. 
Díl označovaný písmenem A patřil v 18. 
století rodu Kalkreuterů, jejichž panství 
mělo sídlo v Kyjovicích. Koncem 80. let 
18. století prodali Kalkreuterové svůj díl 
v Malých Hošticích Ernstu von Gellhorn. 
V  držení rodu Gellhornů byla tato část 
Malých Hoštic po dalších 90 let.
Ernst Julius von Gellhorn se narodil 
30.  června  1748 v  obci Kobelau (dnes 
Kobyla Głowa, o. Ząbkowice v  Dolním 
Slezsku). Jeho otec Sylvius Siegmund 
von Gellhorn (1711–1780) byl v  době, 
kdy došlo k rozdělení Slezska mezi Prus-
ko a  Rakousko, důstojníkem rakouské 
armády.
Ernst zvolil rovněž kariéru profesionál-
ního vojáka, ale v  pruské armádě. Byl 
poručíkem kavalerie u Dalwigova pluku. 
Oženil se 2. května 1787 v obci Księźe Pole nedaleko Kietrze 
s dvacetiletou Judithou, dcerou kietrzského měšťana a kožeš-
níka Floriana Andersche. Ženich byl evangelického vyznání, 
zatímco nevěsta katolička. Po odchodu z  armády zastával 
Gellhorn úřad landráta pro okres Hlubčice, což byla obdoba 
funkce okresního hejtmana v Rakousku.
V  Malých Hošticích se manželům Gellhornovým narodilo 
mezi lety 1789 až 1810 celkem deset dětí.
Ernst von Gellhorn zemřel v Malých Hošticích 13. února 1814 
ve 3 hodiny ráno na následky mozkového krvácení ve věku 65 
let. Zesnulý byl zaopatřen evangelickým pastorem z Hlubčic 
a pochován 15. února 1814 nedaleko dveří do sakristie vel-

kohoštického kostela. Jeho manželka Juditha jej přežila o více 
než dvacet let. Zemřela v Malých Hošticích 31. ledna 1835 na 
mozkovou mrtvici. Malohoštický statek převzal nejmladší 
syn Friedrich Wilhelm (1810–1871).
V  roce 1830 sestával Gellhornův díl, kde žilo 189 obyvatel, 
ze 35 domů, jednoho hospodářského dvora a  jedné krčmy 
v Pustých Jakarticích. Součástí Gellhornova dílu byl i  rene-
zanční zámek, jenž byl vybudován v 16. století, kdy tato část 
Malých Hoštic patřila rodu Tvorkovských. Ve 20. letech 19. 
století jej nechali Gellhornové přestavět v klasicistním stylu. 
O  podobě zámku neznáme žádné podrobnosti, protože po 

roce 1860 již nebyl obýván a  postup-
ně splynul s  okolními hospodářský-
mi budovami dvora. Gellhornové se 
zasloužili rovněž o zřízení samostatné 
školy v Malých Hošticích v roce 1836, 
protože byli jako držitelé statku jejími 
patrony.
Rodina Friedricha Wilhelma von 
Gellhorn se ve druhé polovině 60. let 
se přestěhovala do Opavy, kde majitel 
malohoštického statku zakoupil dům 
na Kylešovské ulici č. 8. Dnes v těchto 
místech stojí klášter Kongregace Milo-
srdných sester III. řádu sv. Františka, 
který kongregace zakoupila v  roce 
1872 krátce po smrti F. W. Gellhorna. 
Pozůstalá vdova poté zakoupila dům 
na Ratibořské ulici č. 21, který stával 
přibližně v  místech dnešního super-
marketu. Rodinná hrobka Gellhornů 

se nacházela na opavském městském hřbitově, ale dnes je již 
v těchto místech jiný hrob.
Dne 21. července 1880 odkoupil majetky Gellhornů v Malých 
Hošticích Max Braune. Ještě ve 20. století se jeden ze dvou 
hospodářských dvorů v  Malých Hošticích lidově nazýval 
„Gellhorn“	(druhý	dvůr	patřil	řádu	maltézských	rytířů).

Gellhornové patřili k  nejvýznamnějším vrchnostenským 
držitelům Malých Hoštic. Možná by po tomto zapomenutém 
rodu mohla být v budoucnu pojmenována některá z nových 
malohoštických ulic.

Zdeněk Kravar
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ZŠ a MŠ

Třída Sluníčko
v září přivítala z většiny nové děti, které čekaly perné začát-
ky. Musely zvládnout učení se nových pravidel, zvykání si na 
nový režim dne a nové tváře ať už kamarádů nebo p. učitelek. 
Děti se s tím ale vypořádali statečně, a i přes počáteční častý 
pláč si na odloučení od maminek zvykly docela rychle a zača-

ly se do školky, na kamarády a všechno nové co se naučí, těšit.
Už tak umí spoustu básniček, písniček a nových her i tanečků. 
Už spolu čarovaly i hrály divadlo, dělaly pokusy, měly pohád-
kové kino a rozdávaly radost sobě i druhým.
Od října dětem začaly kroužky, do kterých se přihlásily i naše 
nové děti a  vždycky se do nich velice těší, protože je čeká 
spousta pohybu, hudby a zábavy.

Nahlédnutí do MŠ
Říká	se,	že	úsměv	nic	nestojí.	Je	to	pravda.	A co	teprve,	když	
někomu udělá radost. Úsměv vytváří radostnou a spokojenou 
atmosféru, která je pro nás ve školce hodně důležitá.
Společně	se	ZŠ	jsme	se	zapojili	do	projektu,	Jsem	laskavec“.	
Smyslem bylo udělat někomu radost. Děti celé MŠ nakreslily 
obrázky – pohlednice, učitelky je doplnily textem a v rámci 
vycházky jsme je náhodně roznesli do poštovních schránek 
obyvatelům obce. Radost jsme udělali také pejskům v útulku, 
neboť pro ně děti přinesly granule a jiné pamlsky.
Radostné odpoledne ve školce jsme zažili spolu s rodiči při 
dlabání dýní. Příjemně strávený čas, a výsledkem byla Hal-
loweenská výzdoba MŠ. Každá dýně byla originální, neboť 
rodiče byli velmi kreativní.
Další tvořivé odpoledne se ponese v duchu Vánoc. Čeká nás 
společné tvoření vánočních ozdob na stromeček. Každý rok 
totiž vypadá stromeček u nás ve školce jinak. Aby si nás Ježí-
šek našel, musíme mu ukázat cestu. Na Ježíška, si ale ještě 
nějakou chvilku budeme muset počkat. Za to čerti, ti už jsou 
za dveřmi. A my si čertovského veselí ve školce taky užijeme. 
Pak už bude záležet na Mikulášovi, které děti obdaruje dob-
rotkami.
Díky sponzorskému daru pana Denise Nemináře, jsme si 
mohli dovolit návštěvu Planetária v Ostravě. Děti třídy Beruš-
ka hned při vstupu do budovy zaujaly makety kosmických 
lodí, obrazy planet, kosmonautů a vesmírných těles. V kino-
sálu jsme se seznámili s pojmy sluneční soustava, zemská osa, 
planety, souhvězdí, vesmír. Animovaná pohádka, Se zvířátky 

o vesmíru“	nás	zavedla	na	hvězdářskou	základnu	a vysvětli-
la pojem vesmírná raketa. Děti si návštěvu Planetária užily 
a věřím, že kdybychom měli více času, určitě bychom některé 
expozice prozkoumali podrobněji.
V předvánočním čase jsme navštívili Slezské zemského muze-
um v Opavě a zámek v Raduni. Nechali jsme na sebe dých-
nout vánoční atmosféru a  seznámili se s historií vánočních 
svátků a tradic.
Chtěla bych popřát všem dětem a obyvatelům Malých Hoštic, 
příjemné prožití vánočních svátků a  do roku 2024 spoustu 
zdraví a spokojenosti.

Hana Kupková
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Od začátku školního roku pro děti p. učitelky 
připravují i  speciální aktivity na zpříjemně-
ní dnů, děti už tak zažily hledání pokladu, kde 
objevily třídního maskota Sluníčko. Ochutna-
ly nové chutě při ovocném a zeleninovém dni, 
užily si Halloweenské dopoledne v  maskách 
i odpolední dlabání dýní s  rodiči. Navštívila je 
paní záchranářka, se kterou si řekly a vyzkoušely 
co	je	to	“první	pomoc”	a mnoho	dalšího.
Momentálně spolu všichni očekáváme pří-
chod Mikuláše, na který se pilně připravujeme 
a učíme se písničky a básničky, aby si děti troš-
ku polepšily. Ale především se těšíme na Ježíška, 
kterému jsme ve třídě vyrobili Betlém do soutě-
že a kterému jsme napsali dopis, protože doufá-
me, že nás navštíví i tam.

Kateřina Malchárková

Páťáci objevují opavské 
základní školy
V říjnu a listopadu se pátá třída zúčastnila akcí, které si pro 
budoucí šesťáky připravily Základní škola T. G. Masaryka 
a  Základní škola E. Beneše. Obě návštěvy byly plné zají-
mavých aktivit, prostřednictvím kterých se žáci seznámili 
s tamním prostředím a vyučujícími.
Jak se dětem na obou školách líbilo? A co je zaujalo nejvíce? 
To	se	dozvíte	z vyprávění	zástupců	„malohoštických“	páťáků.

Nejprve jsme byli na T. G. Masarykovi na konci října. 
Vyzkoušeli jsme si mnoho aktivit a vyučovacích hodin. Měli 
jsme hodinu přírodopisu, ve které jsme zkoumali hmyz, 
v  hodině informatiky jsme pracovali se stavebnicí Boffin. 
Dělali jsme také s  programem Lego education a  progra-
movali robůtky, fotili se a potom jsme taky dělali fyzikální 
pokusy. Potkali jsme tam i  ostatní školy a  děti. Měli jsme 
tam dokonce připravenou hostinu.
Návštěva na ZŠ E. Beneše byla úžasná. Nejprve jsme byli 
v jejich druhé velké tělocvičně, ve které si to všichni moc užili. 
Vyzkoušeli jsme si také hodně hodin - angličtinu, fyziku, tělo-
cvik. Taky jsme i pomlsali, ukázali nám síň slávy, školní klub 
a školní zahradu. Nabízí hodně možností na kroužky a jazyky.

Ellen Kašná

Na ZŠ E. Beneše bylo hodně různých škol včetně nás a všem 
se tam moc líbilo. Měli jsme tam přichystanou buchtu. 
V družině jsme vyráběli čaj z papíru, ve kterém byla máta. 
Prováděli nás tam bývalé holky z naší školy Adélka a Agát-
ka. Měli pro nás přichystané aktivity ve velké tělocvičně. 
Skákali jsme na trampolíně a Danča tu trampolínu párkrát 
přeskočila.

Na ZŠ T. G. Masaryka se mi to taky moc líbilo. A měli tam 
dokonce i  bufet. V  bufetu byl třeba popcorn nebo buch-
ty. Nebo jsme tam programovali Lego. Ještě jsme se fotili 
a dávali na fotky různé pozadí. A já s Apoli jsme si daly vedle 
nás prasátko.

Anna Pivodová

V říjnu a v listopadu jsme se třídou navštívili školy – ZŠ T. G. 
Masaryka a ZŠ E. Beneše. Jako první jsme byli na ZŠ TGM, 
kde pro nás měli připravené programování Lega, programo-
vání stavebnice BOFFIN (elektrické obvody), focení, různé 
soutěže na tabletu a občerstvení. Pak jsme taky byli na ZŠ 
E. Beneše. Na začátku jsme byli v tělocvičně, kde jsme ská-
kali na trampolíně, hráli volejbal, basket. Vyzkoušeli jsme si 
různé jazyky a zkoušeli jsme taky fyzikální pokusy.
Na obou školách to bylo krásné. Nejen prostory školy, ale 
taky krásné zážitky!

Apolena Blagová

Když jsme přijeli na ZŠ T. G. Masaryka, myslel jsem si, že 
mě to nebude bavit, ale velice mě to překvapilo. Jako první 
jsme byli v místnosti s Legem, kde měli postavené roboty 
a my jsme je mohli programovat. Samozřejmě jsme mohli 
také něco postavit. Potom nastal přesun do jiné místnosti 
se stavebnicí Boffin, kde jsme si postavili motorek s vrtulí 
a dělali jsme závody. V další třídě jsme měli Ipad v každé 
lavici a dělali jsme test ve dvojičkách - byly to otázky o škole. 
Potom si škola přichystala občerstvení, takže jsme pojed-
li a šli jsme dál. Následoval školní klub, kde jsme si mohli 
zahrát hry na počítači, kulečník a další věci.

Matěj Lebeda

V listopadu jsme byli na ZŠ Edvarda Beneše a tam to bylo 
strašně super, protože tam byla klubovna. A dali nám cukro-
ví. Pak nás zavedli do tělocvičny, kde jsme hráli hry. Šli jsme 
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taky na hodinu angličtiny a fyziky. V učebně fyziky nám ukázali blesky z elektřiny. Potom jsme šli na zahradu. Na závěr jsme 
našli moji ségru, která tam učí.

Vojtěch Kokokošek, Mgr. Tereza Kremrová

Pojďme spolu 
udělat tento svět 
lepším místem
…ať je v  něm více lásky, porozumění 
a laskavosti. My, děti, žáci, zaměstnanci 
a rodiče, jsme už začali v listopadu, kdy 
jsme se ve spolupráci s MŠ zapojili do 
projektu	„Jsem	laskavec.“	V rámci	pro-
jektu jsme sbírali pamlsky a dobrůtky 
pro pejsky, kterými jsme podpořili 
městský útulek v Opavě. Nejenže jsme 
udělali radost pejskům nalezencům, 
ale skutek nás zahřál u srdce o  to víc, 
že se do projektu zapojilo 26 000 dětí 
z  celé republiky, mezi které jsme pat-
řili i my malohoštičtí. Projekt již sed-
mým rokem motivuje děti ve věku od 
3 do 18 let, aby si vyzkoušely, jaké je 
to dělat dobro a rozdávat radost kolem 
sebe. Projekt je podporován nadací 
Lilie & Karla Janečkových.
Dalším naším počinem, a také již naší 
tradicí, bylo zapojení do krásné cha-
ritativní akce DARUJ KRABICI OD 
BOT. Jedná se o největší českou sbírku 
pro děti v nouzi. A nejde jenom o děti, 

protože jedna z krabic putovala i tatín-
kovi. Jsme šťastní, že se nám podařilo 
až po okraj naplnit přinesenými dáreč-
ky 11 krabic, které potěší mnohé srdíč-
ko. Charitativní akci pořádá Diakonie 
ČCE, která pomáhá dětem a dospělým, 
ale i seniorům a lidem v různých život-
ních krizích.
Laskavost, láska a pokora jsou vlastnos-
ti, které stojí za to rozvíjet. Jsem ráda, 
že se o tom naši žáci sami přesvědčili na 
vlastní kůži, protože jsme byli skuteč-
ně za naše počiny odměněni. Za první 
dar můžeme poděkovat pánům Miro-
slavu Vučetićovi, Lukáši Henrichovi 
a  Danielu Pozděnovi (tatínkovi Karo-
línky Pozděnové z 2. ročníku), kteří si 
vzpomněli na naše děti a jejich tvorbou 
a  uměním nám zpříjemnili atmosféru 
letošních, ale i  dalších Vánoc. Obda-
rovali nás sněhulákem, který zdobí 
naše prostranství, a tak škola bude mít 
svého sněhuláka, i když nebude sníh.

Vánoce jsou časem míru, lásky 
a  pomoci druhým. Je důležité, aby-
chom v  tomto období mysleli i  na ty, 
kteří nemají tolik štěstí jako my. Všem 

přátelům školy srdečně děkujeme za 
podporu smysluplných akcí. Všechny 
dary pomohou těm, kteří to potřebují 
nejvíce. Váš dar dělá svět lepším mís-
tem.

Mgr. Marcela Rončková,
ředitelka školy
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Projekt Erasmus
S žáky čtvrtého a pátého ročníku jsme zapojeni do mezinárod-
ního projektu s názvem FOLK HEROES, ve kterém budeme 
prostřednictvím online platformy komunikovat s žáky z cizích 
zemí – např. z Turecka, Rumunska, Itálie a Severní Makedonie.
Naši žáci se nejprve představili, nyní v  hodinách anglického 
jazyka společnými silami tvoříme popis školy a města, v dal-
ších krocích budeme vymýšlet a  výtvarně zpracovávat logo 
projektu a budeme moc rádi, když při vánočním zpívání v ZŠ, 
podpoříte svým hlasem Vámi vybrané logo.
A jak se naši žáci zvládli představit? Posuďte sami, přikládám 
několik z nich.
Hello, my name is Adam Armlich. I  am ten years old. I  live 
in the Czech republic. I am in the fourth grade. I like sports – 
mostly football. I have one sister and a dog. I often play video 
games, for example FORTNITE or ARK. I am looking forward 
to meet you! My favourite food is a chicken and tenderloin.
My name is Ellen Kašná. I am ten years old. I live in Malé Hoš-
tice. I wear glasses. I have blonde long hair. I live in a house. 
I  have got a  sister and a  brother. I  love Paris. My favourite 
music is pop. I like steaks. And I love christmas!
My name is Sofie Sedláčková. I’m 10 years old. I have one bro-
ther his name is Adam. I don’t have any pets, but I would like 
to have a cat. My favourite colours are yellow, light purple and 
blue. My favourite food is spaghetti bolognese. My favourite 
drinks are tea, ice tea, cola, fanta, sprite and water. My favouri-
te films are Lion guard and Yes day. My favourite songs are I’m 
Good and Lion guard.

Mgr. Denisa Onderková,
zástupkyně ŘŠ

Klub rodičů při MŠ - 
Svatý Mikuláš v MŠ
I  letos naše děti z  MŠ navštívil svatý 
Mikuláš s doprovodem čerta a anděla. 
Děti si společně zatančily, zazpívaly, 
zahrály čertí hry a  nakonec slíbily, že 
budou hodné. Svatý Mikuláš na niko-
ho nezapomněl a všem rozdal odměnu.

Doufejme, že děti slib dodrží a za rok 
se k nám svatý Mikuláš i se svou dru-
žinou vrátí.

Hledání	Zlatého	prasátka
Na Štědrý den 24. 12. 2023 se uskuteč-
ní	druhý	ročník	„Hledání	zlatého	pra-
sátka“	od	10	hodin.	Začátek	akce	bude	
u obecního úřadu, kde naleznete směr 
Vaší další cesty.

Pro děti jsou připravené úkoly zaměře-
né na Vánoční zvyky a tradice, které si 
užije celá rodina. Po úspěšném zvlád-
nutí stezky na děti v  cíli bude čekat 
zlaté prasátko, které stráží truhlu plnou 
zlata. Těšíme se na Vás.

Jana Malá, předsedkyně klubu
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Sdružení rodičů 
a přátel školy
DRAKIÁDA 6. 10.

Ačkoli drakiáda bývala dosud v  režii 
Klubu rodičů MŠ, letos jsme se jí zhos-
tili my, ve spolupráci s  Jankou Malou. 
Počasí nám přálo, krásně foukalo. 
Draků se na obloze objevila spousta. 
Rodiče i děti si užili soutěže a  tvoření 
a spolu si popovídali a poseděli u čaje, 
svařáku, toustů a sladkých dobrot. Moc 
děkujeme všem, kteří nám s  uskuteč-
něním drakiády pomohli - Jance za 
nápady a  organizaci soutěží, sponzo-
rům za praktické dary, maminkách za 
napečení buchet, ochotným tatínkům 
a dědečkům za přípravu posezení, obci 
za zapůjčení vybavení a  tenistům za 
poskytnuté zázemí.
Díky i za to, že jste náš stánek v pod-
statě vyjedli a vypili 🙂 je radost, když se
vše podaří ke vší spokojenosti.

POCHOD DUCHŮ 4. 11.
Po komplikacích s počasím, nedostat-
kem lidí a času (bylo nás tentokrát na 
organizaci a  přípravu opravdu málo, 
pár rukou navíc by se hodilo…) nás 
velmi překvapil obrovský zájem! Akce 
byla o  den posunuta, ale nakonec vše 
vyšlo skvěle, ani se nám tomu doteď 
nechce věřit. Přišly vás spousty a opět 
jste nás vyjedli a vypili 🙂 a tak to má být

a moc děkujeme.
Po tanečku v  režii p. učitelek ZŠ na 
cestě před školou prošel za zvuku roz-
hlasu průvod vesnicí, vedený hasiči. 
U  hřiště byla nachystaná strašidelná 
stezka s  úkoly a  živými strašidly, na 
jejímž konci děti dostaly odměnou 
balíček se špekáčkem.
Na nazdobeném hřišti už všechny 
čekalo ohniště, tombola, fotokoutek 
a  naše občerstvení- grilované klobásy, 
tlačenka, špekáčky, dýňové sladké dob-

roty, svařák, dětský punč s  medvídky 
a dýňové latté.
Děkujeme oběma Krtkům za záchranu 
v prekérní situaci a výpůjčku svařáku 🙂 
a rodičům za krásná strašidla, kterými 
se na chvíli stali.
Věříme, že se vám akce líbila a budeme 
se těšit zase příště.

Peníze, vydělané na akcích, budou 
použity na aktivity dětí ve škole- např. 
Mikulášské balíčky, návštěvu kina, 
zimní bruslení dětí apod.

V  den naplánované stávky jídelen 
dětem v  naší škole uvařili teplé jídlo 
manželé Boháčovi. Hustá bramborová 
polévka všem chutnala. SRPŠ ZŠ tak 
pomohlo p. ředitelce vyřešit problém se 
stravováním tím, že jsme jídlo zaplatili.

Na Mikuláše také, jako každý rok, 
objednáváme dětem dárkové balíčky. 
Letos je potěšil balíček sušeného Mixit 
ovoce, čokoládová figurka a  dětský 
šampus.

Za SRPŠ při ZŠ Kateřina Paverová

DRUHÁ ADVENTNÍ NEDěLE
Druhou adventní neděli pořádalo 
SRPŠ punčování pro všechny obča-
ny i  neobčany Malých Hoštic. Jelikož 
nám celý předešlý týden nádherně 
chumelilo, atmosféra byla okouzlující. 
Vůně teplých svařáků, punčů a  jídla 
vlála celou ulicí. Za zvuku vánočních 
písní se lidé bavili, ochutnávali novoty, 
které členové přichystali. Organizáto-
ři během týdne nakupovali suroviny, 
chystali domácí pomazánky, zkoušeli 
nové recepty punčů a  svařáků a  netr-
pělivě vyhlíželi otevřená okýnka dřevě-
ných budek u  skanzenu, aby mohli jít 
ukázat občanům, co nového přichysta-
li. S blížícími Vánocemi a shonem s tím 
spojené, si přišli občané tuto akci užít 
a odpočinout.
Jménem celého sdružení SRPŠ přeji 
všem občanům krásné a poklidné vánoč-
ní svátky a ve zdraví vstup do roku 2024.

Michaela Svrčková,
předsedkyně SRPŠ
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Z činnosti ČČK
Letošní poslední čtvrtletní tohoto roku jsme začaly tím, že naše členky se zapo-
jily do úklidu obce. Začátkem listopadu jsme shlédly divadelní představení 
Manželské vraždění, které nám zprostředkovalo naše zastupitelstvo. Další týden 
jsme navštívily kino Cinestar, jako již pravidelně. V polovině měsíce byly ještě 
krásné dny, proto jsme je využily na malou opožděnou dušičkovou procházku. 
A pak nastal zlom a přišla pravá zima. Ale nám to nevadilo, následoval první 
adventní víkend, kde nám v sobotu náš nový hoštický spolek Botumeszkame 
uspořádal Alpský den a  ten byl se vším všudy, jen ty hory chyběly. Nadílky 
sněhu bylo, jak v Alpách. Je to parta nadšenců, kteří obětují svůj čas, aby občané 
naší obce měli krásné zážitky. Tím jím patří velké poděkování.
Dne 5. prosince se uskutečnila pro členky vánoční besídka, kde jsme si zpří-
jemnily odpoledne a nadělily jsme si navzájem vánoční dárky. Další týden opět 
zastupitelstvo nám uspořádalo na obecňáku písně Waldemara Matušky jeho 
nejznámějším dvojníkem. Následovala poslední neděle u skanzenu a pak tady 
budeme mít Štědrý den, ten si užijte v poklidu a ve zdraví u rozsvíceného stro-
mečku se svými nejbližšími a rodinou. A do nového roku 2024 všem občanům 
naší obci přeje výbor ČČK vše nejlepší, hodně štěstí, protože je vzácné, ale hlav-
ně hodně toho zdraví, protože to je opravdu velice vzácné.

Za výbor ČČK Bronislava Klingerová

Klub seniorů
Vážení přátelé,
ráda bych Vás seznámila s činností v našem klubu seniorů.
Scházíme se jednou měsíčně a pokaždé se něco děje. Jsou měsíce, kdy si jen 
popřejeme, ať už k Novému roku, či k MDŽ nebo ke svátku matek. Ale už 
v únoru pořádáme už tradiční ples, kdy nám k tanci a poslechu hraje pan 
Pavel Woch.
V krajské	soutěži	„Senior	kvíz“	nás	vždy	skvěle	reprezentují	naše	tři	senior-
ky Emka F., Vlaďka V. a Růži D. a my jim moc děkujeme.
V květnu jsme vyrazili na výlet – směr Velehrad. A před prázdninami jsme 
pořádali již 5. ročník sportovního odpoledne. V souboji s Velkými Hoštice-
mi a Chlebičovem jsme skončili bronzoví.
Taky bych chtěla poděkovat panu Bilíčkovi staršímu za poskytnutí teniso-
vých prostorů. O prázdninách jsme vyrazili vlakem do lázní Jeseník. Pod-
zimní výlet byl směr Kunín, Bartošovice, Studénka a Klimkovice.
V říjnu jsme oslavili 20. výročí trvání senior klubu. Musím poděkovat paní 
starostce Mirce Konečné za vstřícnost a milá slova. Děvčatům z obce za 
krásnou výzdobu a našim děvčatům za obrovskou pomoc.
Také jsme se zúčastnili komentovaných prohlídek v Opavských kostelích.
No, a už je tu prosinec a s ním k nám přišel sv. Mikuláš se svou partou a nějakou drobností.
Za senior klub bych Vám chtěla popřát krásné Vánoce plné lásky, radosti a pohody. Do nového roku hodně štěstí a zdraví.

Za klub Drahoslava Armlichová



20

Malohoštický zpravodaj

Kelišky
Že psychické zdraví úzce souvisí se zdravým tělem, není žád-
nou novinkou. Odborníci tuto informaci potvrzují a poslední 
výzkum napříč Evropou ukázal, že čím více cvičíme, tím také 
déle žijeme, ale především jsme mentálně v pořádku až do 
vysokého věku. To potvrzují naše členky – některé již překro-
čily sedmdesát let a některé se k tomuto věku blíží, ale stále 

jsou aktivní a  chodí pravidelně cvičit do tělocvičny místní 
základní školy. Cviky už sice nejsou tak náročné jako v minu-
lých letech, ale důležité je, hýbat se. Během školních prázdnin, 
kdy je škola uzavřena, podnikáme vycházky po okolí Malých 
Hoštic. A pravidelně jednou ročně v měsíci červnu jezdíme 
na tří denní soustředění, kde zdoláváme různě náročné trasy. 
Letos jsme byly již po třetí v Bašce na úpatí Moravskoslez-
ských Beskyd. Nachází se tam stejnojmenná přehrada, která 
se dá celá kolem dokola obejít a přitom se můžeme kochat 
pohledem na Lysou horu. Vycházku kolem přehrady si vždy 

plánujeme na pátek a v sobotu absolvujeme tůry po kopcích 
v okolí Ostravice. Letos jsme nachodily 19 km. Neděle pak 
patří tradičnímu hodnocení s předáváním diplomů.
V sobotu 21. října se nás sešlo 13 a vyrazily jsme na celoden-
ní výlet směr Děhylov - Jilešovice - Kozmice. Navštívily jsme 
lom zvaný Pohádka, Kozmické Ptačí louky a  také restaura-
ci Kamenec. Počasí nám přálo a ušly jsme 13 km. Z Kozmic 
jsme se vlakem přesunuly zpět do Malých Hoštic a závěrečné 

pivko jsme si rády daly na hřišti. Všechny jsme byly příjemně 
unavené a plné nových zážitků a vědomostí o zvířecích a pta-
čích druzích, vyskytujících se v této oblasti.
Konec roku se blíží, my se sejdeme na předvánočním poseze-
ní, popovídáme si, zavzpomínáme a budeme se těšit na další 
společné akce a samozřejmě na pravidelné středeční cvičení.

Přejeme všem krásné svátky, hodně času na pohádky,
zdraví a štěstí ať vás provází v roce, který přichází.

Za Kelišky Helena Šafarčíková a Dana Černá

Malohoštičtí zahrádkáři.
V  podzimních měsících tohoto roku se členové našeho 
zahrádkářského spolku sešli na několika akcích. V  sobotu 
7. října	od	9	hod.	 jsme	se	zapojili	do	akce	„Ukliďme	Česko,	

ukliďme	Malé	Hoštice“.	Na	OÚ	jsme	obdrželi	plastové	pytle	
a další ochranné pomůcky na sběr odpadků. Postupně jsme 
prošli ulice Sportovní, Švestkovou alej, cyklostezku až k Vel-
kým Hošticím, prostory aleje k soutoku a zpět ulici Slezskou. 
Odpadků nebylo tolik jako na jaře, ale to jsme procházeli jinou 
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Botumeszkame

Vážení sousedé, Vážení přátelé,
dovolte nám, abychom Vám všem touto 
cestou poděkovali za Vaši spolupráci 
a pomoc našemu spolku BOTUMESZ-
KAME v roce 2023.

Spolek BOTUMESZKAME byl založen 
začátkem letošního roku a  jeho hlavní 
náplní je organizace kulturně-spor-
tovních společenských akcí v naší obci 
Malé Hoštice. V  průběhu letošního 
roku se nám podařilo za pomocí členů 
spolku a  také občanů Malých Hoštic, 
obecního úřadu, partnerů a  dalších 
uspořádat dvě velké akce pro Vás.
První z nich byla začátkem července již 
tradiční uliční slavnost na Dvořákově 
ulici Strassenfest 2023. Druhá akce pro-
běhla před pár dny začátkem prosince 
a  byla v  obci vůbec poprvé s  názvem 
Alpský den v Malých Hošticích.
Naši snahou je, abyste se nejen Vy, naši 
sousedé, ale také návštěvníci Malých 
Hoštic, kteří dorazí na naše akce, dobře 
bavili, něco dobrého ochutnali či si 
zasoutěžili. Aby děti měly radost z růz-
ných atrakcí, někdy se i bály, jako napří-
klad při poslední akci, kterou navštívili 
alpští čerti Krampusáci.
Naši další akcí, kterou pro Vás připra-
vujeme, je Pochování basy v  Malých 
Hošticích 2024. Ta se uskuteční v sobo-
tu dopoledne 17.  února  2024 u  obec-

ního úřadu. Samozřejmostí bude taky 
průvod masopustních masek v  čele 
s medvědem.
Děkujeme všem, kteří ať už svou pomo-
cí, přítomností, finančním darem či 
jiným způsobem podpořili náš spolek 
BOTUMESZKAME. Veškeré aktivi-
ty dělají členové spolku dobrovolně, 
přesto nebo právě proto s velkou ocho-
tou a chutí.

Všichni členové spolku BOTUMESZ-
KAME Vám přejí krásné a pohodové 
Vánoce a do nového roku 2024 pevné 

zdraví a mnoho štěstí! Těšíme se na 
Vás všechny opět na společných akcích 

v Malých Hošticích.

S díky Denis Neminář, předseda
Výboru spolku BOTUMESZKAME

část obce. Byli jsme rádi, že se veřejně prostory udržují v čis-
totě a pořádku. Ve stejný den odpoledne jsme měli objednaný 
tenisový areál na hřišti, kde jsme se sešli u naší tradiční pod-
zimní	akce	„Tenisový	turnaj“.	Kdo	přišel	a měl	chuť	si	zahrát	
a protáhnout se, ten si tuto naši akci určitě užil.
Začátkem listopadu manželé Vaňkovi a Jarka Fialová pohra-
bali listí v našem areálu u chaty a stihli tento přírodní odpad 
odvést do kontejneru, který zajistil OÚ.
V neděli 12. listopadu 2023 jsme uspořádali vlakový výlet do 
Hlučína	na	výstavu	„OVOCE“,	která	probíhá	v Muzeu	Hlu-
čínska, na ul. Zámecká 4. Jedná se o  výstavu, která obšírně 
pohlíží na ovoce jak z pohledu biologie, ale tak i zpracování 
k lidské spotřebě jako je sušení, kompotování, moštování, tak 
i pálení. Výstava je to velmi zajímavá a probíhá až do 4. února. 
Informace jsou na naší nástěnce U Kaple. Po návštěvě výstavy 
jsme si zašli na nedělní oběd do Radniční restaurace v Hlučí-
ně na náměstí. Po cestě zpět vlakem jsme vystoupili o zastáv-

ku dříve, ve Velkých Hošticích a příjemnou procházkou jsme 
pěšky došli až do naší malebné vesnice.
V  pátek 1.  prosince Český zahrádkářský svaz Štěpánkovice, 
obec Štěpánkovice a Územní odbor ČZS pořádal ve Štěpán-
kovicích za mezinárodní účasti degustaci ovoce. Této degusta-
ce se za náš spolek zúčastnila Vlaďka Vaňková a pan MVDr. 
Kubesa. Akce to byla po odborné stránce velmi zajímavá.
A protože konec roku vbíhá do cílové rovinky, dovolujeme si 
poděkovat všem našim pracovitým členům za jejich obětavou 
práci pro náš zahrádkářský spolek a popřát všem krásné a spo-
kojené Vánoce a do nového roku hodně zdraví, štěstí, pohody 
a optimismu.
Rádi touto cestou informujeme naše občany, že ČZS bude 
pořádat	 27.  ledna  2024	 v  restauraci	 U  Lípy	 „Zahrádkářský	
ples“.	Vstupenky	za	150	Kč/osobu	lze	zakoupit	již	nyní	u paní	
Jaroslavy Fialové na ul. Družstevní 23.

Za ČZS Vlaďka Vaňková a Jana Buchvaldková
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Sport

100 let od založení TJ Slavia
Letošní rok pro sportovce byl rokem 
100. letého vzniku fotbalu v  naší obci, 
90. výročí založení hokejového klubu 
a 30. výročí založení tenisu. V krátkosti 
bych připomenul minulost.
Dne 18. září 1923 se obrátili proponen-
ti sportovního klubu Slavie na okres-
ní úřad v  Hlučíně s  žádostí o  založení 
svého klubu. Byly sestaveny stanovy, 
podepsáno 29 členů v čele s panem Kar-
lem Ritzkou. Souhlasné stanovisko bylo 
vydáno 23.  října  1923. Klubová míst-
nost byla v  hostinci U  Franka. V  roce 
1950 začala výstavba 2 kabin. V  roce 
1977 dochází po vydatných deštích 
k provedení drenáží. Fotbal u nás se hrál 
většinou na úrovni okresního přeboru, 
až na poslední dobu, kdy hrajeme kraj-
skou soutěž. Chtěl bych vzpomenout 
představitele sportu v  minulosti, kteří 
už mezi námi nejsou. Jsou to Herrmann 
Adolf, Pospěch Vilém, Herrmann Max, 
Medek Josef a Černý Kurt.
V roce 2001 byl sportovci zvolen nový 
výkonný výbor a  tři samostatné oddí-
ly. Předsedou oddílu fotbalu byl zvolen 
Robert Fuss, předsedou oddílu hokeje 
Marek Mlýnek a tenisu Pavel Chalupa. 
Doufám, že mi odpustí všichni Ti, kteří 
nebyli jmenováni a obětovali kus svého 
života k naplnění sportovní činnosti.
V roce 1933 dochází k založení hokejo-
vého klubu. Přátelské a mistrovské utká-
ní se hrály na kamplu. Musím vzpo-
menout pány Branče, Trulleje, Kanov-
ského, Chalupu, Lampu atd., kteří tam 
nejen postavili celé kluziště a  pak šli 
hrát. Konstatuji, že hokej v naší obci byl 
velice oblíben, dorostenci v  roce 1957 
zvítězili v okresním přeboru a postou-
pili po kvalifikaci do nejvyšší soutěže 
v  rámci ČR. Nikdy nezapomenu, jak 
tady hrály družstva Ostravy, Třince, 
Vsetína. V roce 1961 začala nová výstav-
ba kluziště za fotbalovým hřištěm. Pro-
voz byl pouze tři roky pro nedostatek 
vody a mírné zimy. S finančních důvo-
du v roce 1970-1971 byl nucen hokejový 
klub ukončit činnost v divizi.
Pak začala nová éra hokeje. Hrát se 
začalo na zimním stadionu v  Opavě. 

Hokejovou slávu v té době dělali souro-
zenci Harazimovi, Mlýnkovi, Unruhovi. 
Úspěšné období bylo po roce 2016, kdy 
naši hokejisté vyhráli pětkrát okresní 
soutěž. Děkuji za toto období Mirku 
Unruhovi ml., Marku Trčkovi a  brat-
rům Blagovým. V  letošním roce 2023 
hokejisté obnovili svou činnost.
Nejmladším sportovním klubem jsou 
tenisté. Před 30 lety se sešel na hřišti 
tým aktivních hochů, kteří tento sport 
provozovali a  vzešla myšlenka posta-
vit tenisové kurty na ploše bývalého 
kluziště. Prvním vítězem a  přebor-
níkem Malých Hoštic se stal Robert 
Fuss, následovali Bruno Holeš, Jaroslav 
Planovský, Marian Gratza. Po několi-
ka jednáních se podařilo zařadit záměr 
tenisových kurtů do seznamů akcí Z. 
Materiál zaplatil Národní výbor Opava 
a  veškerá práce byla prováděna bri-
gádníky. Až v  roce 2003 obdržel oddíl 
tenistů od Obecního úřadu 130 000,– na 
dostavbu nynějšího areálu. Dnes se na 
kurtech hrají turnaje složek, o přeborní-
ka Malých Hoštic ve dvouhře a čtyřhře. 
V  současnosti má tenisový oddíl dvě 
družstva a hrají amatérskou ligu našeho 
okresu. Děkuji za aktivní přístup nyněj-
šímu vedení, hlavně Ivovi a Lukáši Bilíč-
kovým.
Vážení spoluobčané,
je třeba si připomenout také 20. leté 
období realizace výstavby celého spor-
tovního areálu. V roce 2003 byly posta-
veny dvě kabiny, místnost pro hospodá-
ře a sociální zařízení a došlo k zakoupe-
ní vedlejšího hřiště, čímž byl pověřen 
p. Stanislav Kubesa, bývalý starosta. Byl 
vytvořen tým lidí, a  to p. Petr Mlýnek, 

p. Stanislav Kubesa a p. Mgr. Miroslava 
Konečná, aby připravili návrh sportov-
ního areálu. Do dvou let bylo zhotove-
no zábradlí kolem celého hřiště, město 
Opava odkoupilo polovinu sportovního 
areálu, byl vybudován malý a velký val, 
který byl později osázen našimi spolky 
stromy a keři. Celý areál byl převeden do 
majetku OÚ. V roce 2010 bylo vybudo-
váno dopravní hřiště, rozšířeno dětské 
hřiště a v roce 2011 minihřiště. V roce 
2014 svépomoci vybudován SportBar 
a v  roce 2014 postavená učebna, sklad 
kol a největší kabina pro dorost a upra-
vená plocha pro zdatné cyklisty. Nej-
větší akce však byla výstavba sportovní 
haly v letech 2019-2020 a byla dokonče-
na závlaha na hlavním hřišti.
Poděkování patří všem našim spolkům, 
firmě Adametz a všem našim občanům, 
kteří jakýmkoliv způsobem se podí-
leli na výše uvedených pracích. Zvlášť 
bych poděkoval p. Stanislavu Kubesovi, 
p. Zbyňku Stanjurovi, p. Tomáši Navrá-
tilovi a p. Miroslavě Konečné, p. Micha-
lu Kokoškovi, p. Břetislavu Schaffartzi-
kovi, p. Romanu Grygarčíkovi, výkon-
nému výboru TJ a  všem zastupitelům 
současným a minulým za 20 leté období 
realizace sportovního areálu.
Dne 24. 6. 2023 byl postaven u příleži-
tosti 100. výročí založení TJ Slavie na 
ulici Školní kříž, požehnaný p. farářem 
Radovanu Hradilem. Kříž je situovaný 
směrem na náš sportovní areál. Jako 
katolík věřím, že nás ochrání od všeho 
zlého a za to, pane Bože, děkuji.
Do nového roku 2024 přeji všem zdraví, 
rodinné pohody a Božího požehnání.

Günter Hollesch, předseda
TJ Slavie Malé Hoštice
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Fotbalová mládež

Vážení sportovní přátelé,
část	 sezóny	 se	 nám	 přehoupla	 až	 na	
úplný konec. Jak si vedla naše mládež? 
Mladší kluci si v  soutěži vedli dobře 
a  podzim se jim vydařil na výbornou. 
Kategorie starších žáků, to trošičku 
bylo	 horší.	 Začátek	 sezóny	 nám	 nevy-
šel a museli jsme se smířit s vysokými 
porážkami. S  klukama jsme si sedli 

a postupem času jsme do zápasů šli více 
jako tým a ne jako jednotlivci.
Sezónu	 hodnotíme	 kladně	 a  chceme	
poděkovat rodičům a klukům za jejich 
přístup a  fanouškům za podporu. Už 
teď	se	těšíme	na	jarní	část	sezóny.	Závěr	
sezóny	 jsme	 s  klukama	 ukončili	 závě-
rečným, společných fotbálkem a  jako 
odměnu si zasloužili pořádnou pizzu. 
Abychom nezakrněli, občas se koukne-
me na halový turnaj. První turnaj, který 
naši	kluci	navštívili,	byl	“	halový	turnaj	
O pohár statutárního města Opavy, kdy 
jsme se umístili na 5. místě. Gratuluje-
me našim brankářům Kubovi Fialovi, 
Lukymu Haimovi, kteří si zaslouženě 
odnesli pohár za nejlepšího brankáře.
Do našich řad jsme přivítali taky nováč-
ky z  fotbalové školičky, kdy v  měsíci 
říjnu proběhl nábor v  naší sportovní 
hale. Fotbalová školička bude pod zášti-
tou trenérky Lucky Franekové

s asistencí nové trenérky Jany Pivodové. 
Tímto jí mezi sebou vítáme a  přejeme 
mnoho fotbalových úspěchů.

Zpracoval: tým trenérů mladších 
a starších žáků

Malé Hoštice nechytily začátek
Fotbalisté Malých Hoštic se aktuálně nacházejí na osmé příčce 
tabulky, což zhruba odpovídá jejich možnostem. O ještě lepší 
umístění se připravili tragickým vstupem do soutěže. Po úvod-
ních kolech sice byli zralí na ručník, ale potom u nich nastalo 
zmrtvýchvstání.	„Před	sezonou	jsme	si	říkali,	že	se	budeme	chtít	
pohybovat v  klidných vodách tabulky. Začátek soutěže nám 
ovšem výsledkově nevyšel, když jsme v úvodních pěti kolech 
získali jediný bod za domácí remízu s béčkem Krnova. Herně 
to přitom nebylo vůbec špatné. Pak nás samozřejmě nakoplo 
vítězství nad Slavkovem. Povedlo se nám udělat krásnou bodo-
vou šňůru, kde i na hráčích bylo vidět určité uklidnění. Jsme 
celkem spokojení, až na domácí utkání s Jindřichovem, které se 
nám	vůbec	nepovedlo,“	sdělil	Petr	Vala,	vedoucí	týmu	fotbalis-
tů z Malých Hoštic. Po podzimu jim patří osmé místo, což lze
považovat za menší zázrak, protože po zmiňovaných pěti 
kolech se Malé Hoštice krčily na chvostu tabulky s  jedním 
bodem	a ostudným	skóre	9:22.	„Bohužel	nám	moc	nefungovala	
obrana. Vše se změnilo, když se velezkušený Chřibek posunul 
ze středu zálohy na stopera. Od té doby je to mnohem lepší, ale 
stále je samozřejmě na čem pracovat. Kluci byli dobře nastave-
ní, až mě mrzí, že už podzim skončil. Cíle na jaro máme tako-

vé, že chceme každopádně navýšit nás bodový zisk. Hlavně se 
pokusíme potrápit favority soutěže a  tímto způsobem potěšit 
naše	fanoušky,“	prohlásil	Petr	Vala.	V Malých	Hošticích	samo-
zřejmě není vše růžové, když měl trenér Martin Vltavský občas 
problémy	se	skládáním	sestavy.	„Nejvíce	nás	tlačí	bota	v tom,	
že většinou ještě hodinu před zápasem nevíme, kdo vlastně 
nastoupí.	To	 se	 snad	 již	na	 jaře	nebude	opakovat.	Gólů	 letos	
střílíme poměrně dost, ale taky hodně šancí dokážeme spálit. 
Náš tým je docela hodně houževnatý, takže žádný zápas pro nás 
není předem prohraný. V zimní přestávce se budeme ohlížet po 
případných posilách. Rádi bychom přivedli pár nových hráčů, 
aby se mohli naši dorostenci, kterým dáváme v zápasech hodně 
prostoru,	soustředit	na	svou	vlastní	soutěž,“	vysvětlil	Petr	Vala.	
Vedoucí malohoštického mužstva pak zmínil i některé týmo-
vé	 tahouny.	 „Rád	 bych	 vyzdvihl	 výkony	 mladého	 brankáře	
Exnera, na kterého jsme se mohli spolehnout, hodně zákroky 
nás podržel. Potom musím ocenit příchod Watzlawika a Beny 
z Velkých Hoštic, kteří nám vytrhli trn z paty. Všem ukázali, že 
jsou velkými posilami. Jinak určitě bych pochválil naše zkušené 
borce, kteří odváděli po celý podzim výborné výkony a vůbec 
celý tým, který jak proti Slavkovu, tak proti Velkým Hošticím 
ukázal,	že	mu	stále	tluče	srdce	pro	Malé	Hoštice,“	pousmál	se	
Petr Vala.

Sbor dobrovolných hasičů
Vážení spoluobčané,
Rok nám zase utekl, jako velká voda 
a jsou tady opět přípravy a spousta shonu 
týkajících se Vánoc a  příchodu Nového 
roku. Za námi je spousta pěkných chvil 
v  podobě našeho žákovského družstva, 
kteří se zúčastnili mnoha závodů, jak 
venku, tak v  halách a  byly to i  soutěže 
mezinárodní a jsme rádi, že se naši hasiči 
ve velké konkurenci neztratily. Ba nao-
pak byli vidět i na medailových pozicích! 

Taky někdy přišel nějaký ten mrak ale ten 
se vždy snažila co nejrychleji zahnat naše 
zásahová jednotka. Těmto lidem děkuje-
me za čas, který věnují pomoci druhým.
Stříbrnou adventní neděli se postaráme 
o nějáké to občerstvení u skanzenu, čímž 
bych vás rád pozval, aby jste přišli na 
punč, svařák či bramborový placek.
V příštím roce nás čeká oslava 100 let od 
založení sboru, které proběhne v měsíci 

červnu. O podrobnostech budeme infor-
movat v příštím roce.
Na	závěr	bych	chtěl	poděkovat	obecní-
mu zastupitelstvu za podporu a přízeň. 
Také všem členům, trenérům, rodičům, 
partnerům a lidem, kteří nám pomáha-
jí a samozřejmě i všem spoluobčanům 
krásné a  poklidné prožití Vánočních 
svátků a  mnoho štěstí, spokojenosti 
a hlavně	zdraví	v roce	2024.

Za SDH Věncek Pavel
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Hokejisti Malé Hoštice
Dne	6. listopadu	začala	pro	naše	hokejisty	nová	sezóna	AHL	(amatérská	hokejová	liga)	v Kravařích.	V prvním	zápase	jsme	
narazili	na	Viking	Jakartovice,	které	jsme	porazili	9:4.	V zápase	se	hattrickem	blýskl	Richard	Blaga,	dva	góly	přidal	Jakub	
Chřibek a po jedné brance přidali: Unruh, Neminář, Chamrada a Apolenář. Následující výsledky:
Malé	Hoštice –	Otice	4:1	branky:	Blaga	Ri.	2,	Klinger,	Chamrada	ml.
Malé	Hoštice –	Bohuslavice	11:8	branky:	Blaga	Ri.	7,	Chřibek	2,	Unruh,	Celta
Malé	Hoštice –	Píšť	8:5	branky	Blaga	Ri.	4,	Kubík	2	Chamrada	ml.,	Neminář,

Hokejisty v letošním ročníku čeká 22 zápasů v základní části. Kdy se postupně utkají s týmy: Jakartovice, Otice, Bohusla-
vice, Píšť, Jaktař, Peugeot Opava, Kozmice, Storm, Bolatice, Markvartovice, Zábřeh, H.Lhota, Štěpánkovice, Pema, Laviny, 
Mexiko, Monaco Kouty, Branka, Kobeřice, Hlučín, Cheguevara a Hať. Bohužel přesný rozpis zápasů je znám, až 1-2 týdny 
předem. Proto nemůžeme zveřejnit termíny zápasů. Na jednotlivé zápasy budou fanoušci zváni prostřednictvím rozhlasu, 
plakátů a facebookových stránek. Rozpis je zveřejněn také na stránkách Buly arény: www.bulyarena.cz/sportoviste/rozpis-
-ledove-plochyVšechny výsledky a tabulka k dispozici: www.bulyarena.cz/sportoviste/ahl/

Poř. Klub Z V R P skóre Body
1 HC Isotra Malé Hoštice 4 4 0 0 32:18 8
2 HC Lipina Markvartovice 4 3 1 0 27:12 7
3 HC Mexiko 4 3 0 1 20:13 6
4 HC Peugeot Opava 3 2 1 0 16:6 5
5 HC Horní Lhota 3 2 1 0 21:13 5
6 HC Hať 3 1 2 0 21:11 4
7 HC KDH Hockey team 3 2 0 1 22:14 4
8 HC Cheguevara 3 2 0 1 19:13 4
9 HC Bolatice 4 2 0 2 25:20 4
10 HC Laviny 3 2 0 1 13:8 4
11 HC Storm 4 2 0 2 18:4 4
12 HC Kozmice 3 1 1 1 16:14 3
13 HC Monaco Kouty 1 1 0 0 3:1 2
14 HC Zelaři Otice 3 1 0 2 8:9 2
15 HC Viking Jakartovice 3 1 0 2 13:20 2
16 HC Tygři Kobeřice 3 1 0 2 7:16 2
17 HC Prajz Hlučín 4 1 0 3 14:24 2
18 HC Buldoci Štěpánkovice 3 1 0 2 8:20 2
19 HC Sršni Píšť 4 1 0 3 18:31 2
20 HC Sharks Zábřeh 3 0 1 2 7:18 1
21 HC Pneu Jaktař 4 0 1 3 14:30 1
22 HC Buldoci Branka 2 0 0 2 5:13 0
23 HC Buldoci Bohuslavice 3 0 0 3 17:26 0

Tabulka k 27. 11. 2023

POZVÁNKY
•	 	Dne	 27.  12.  2023	 v  čase	 14:15-15:15	 se	 koná	 vánoční	 bruslení	 pro	 občany	Malých	Hoštic	 v  Buly	 aréně	

Kravaře. Vstup je zdarma.
•	 	Dne	6. 1. 2024	se	uskuteční	tradiční	turnaj	v hokejbale,	na	umělé	trávě.	Přihlášky	možno	podávat	k rukám 

p.	Radka	Blagy –	tel:	607	948	665.	Herní	systém	bude	upřesněn	dle	počtu	přihlášených	týmů.



prosinec 2023 / 04

25

Hc Isotra Malé 
Hoštice
2023/2024
Spodní řada z leva: Heider Adam – půj-
čený brankář, Blaga Richard, Chřibek 
Jakub, Blaga Radek, Unruh Miroslav, 
Klinger Dominik, Horní řada z  leva: 
Neminář Matýsek, Neminář Mar-
cel, Staněk Jiří, Fichna David, Gaura 
Luboš, Chamrada Jiří ml, Chamrada 
Jiří st., Apolenář Josef, Truley Zbyněk.

Za tým Isotra Malé Hoštice 
Neminář Marcel

Johanka Poštulková přivezla 
z Prahy zlato a stříbro.
Naše občanka Johanka z Malých Hoštic se již od pěti let věnuje sportovní gym-
nastice. Její nadšeni k tomuto sportu nyní přináší výsledky.
V letošním roce se Johanka probojovala na Mistrovství České republiky ve spor-
tovní gymnastice, což byla pro ni cenná zkušenost, ale její příběh pokračuje dál. 
Johanka byla vybrána svou trenérkou, aby reprezentovala Opavský gymnastický 
spolek na parcour závodech v Praze, které pořádal mistr světového poháru Jaro-
slav Chlum.
Na těchto závodech, kde soutěžila ve freestyle a speedrun, obsadila první a druhé 
místo.	Její	úspěchy	byly	odměněny	“zlatem	a stříbrem”.	Johanka	tak	ukázala,	že	
s oddaností k sportu lze dosáhnout zajímavých výsledků.
Gratulujeme jí k  jejím úspěchům a těšíme se na další výzvy, které nám přinese 
v budoucnu.

Rostislav Klinger

Tenis
Rádi bychom se s vámi podělili o pře-
hled událostí a  úspěchů, které jsme 
zažili	 v  uplynulé	 tenisové	 sezóně	
v  Malých Hošticích. I  když byla tato 
sezóna	 klidnější	 než	 předchozí,	 stále	
jsme se mohli těšit ze zajímavých oka-
mžiků a skvělých výsledků.
Začátek	sezóny	byl	poznamenán	mírně	
nižším zájmem hráčů o  tento krásný 
sport. I  během letních prázdnin, kdy 
jsme kurty nabídli pro rodiče s dětmi 
zdarma, se zájem nezvýšil a  kurty 
nadále	zely	prázdnotou.	Během	sezóny	
tenisové kurty využily složky Malých 
Hoštic na pořádání turnajů.

Turnaj o  přeborníka o  Malých Hoštic 
v  letošním roce neproběhl, v  tomto 
termínu probíhaly oslavy 100 let výro-
čí Slavia Malé Hoštice a  další vhodný 
termín se nepodařilo nalézt. Jediným 
turnajem, který jsme letos uspořáda-
li, byl turnaj čtyřher na začátku září. 
I přes sníženou účast bylo finále velmi 
napínavé a nakonec nenašli přemožite-
le Pavel Chalupa s  Václavem Fickem. 
Další z turnajů, který jsme chtěli usku-
tečnit, byl turnaj pro seniory nad 60 let, 
ale z důvodu nepřízně počasí musel být 
zrušen.
Nemůžeme nezmínit úspěchy našich 
tenisových družstev v  Amatérské 
tenisové lize AMTEL ve skupině B. 
Družstvo	TK	Slavia	Malé	Hoštice	 „B“	

ve složení Filip Ribka a  Lukáš Wallik 
se umístilo na čtvrté příčce, zatímco 
družstvo	 TK	 Slavia	Malé	Hoštice	 „A“	
v podání Jakuba Ribky a Ondřeje Role-
dera obsadilo páté místo.
S  blížícím se koncem roku bychom 
chtěli využít této příležitosti a  popřát 
všem našim členům, jejich rodinám 
a  přátelům krásné a  radostné Vánoce 
a šťastný vstup do nového roku.
Nechť váš tenisový entuziasmus zůstá-
vá nezlomený a ať vás v nadcházejícím 
roce provází spousta úspěchů na kurtu 
i mimo něj.

S přátelskými pozdravy,
Výbor Tenisového klubu Slavia Malé 

Hoštice
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Ohlédnutí za rokem 2023 v Pustých Jakarticích
Tak a  už je to tady, zase. Konec roku 
a  s  ním i  bilancování. Od ledna začal 
u  nás fungovat nový spolek, Susedi 
z Jakartic“	a musím	říct,	že	velmi	dobře.	
Udělala se spoustu práce, ale taky kul-
turních a společenských akcí. Psal jsem 
o  nich průběžně celý rok. Teď tedy 
o  kterých jsem ještě nepsal. V  sobotu 
21.  října se u nás uskutečnil den stro-
mů. Na bývalé cestě na Malé Hoštice 

jsme vysázeli celkem 20 stromů  – sli-
voní. Akci organizoval MMO – odbor 
životního prostředí. Protože nám pří-
roda není lhostejná a  stromy máme 
rádi, všichni jsme se zapojili měrou 
nevídanou. Kromě nás z Jakartic, přišli 
i  dva občané z  Kateřinek a  samozřej-
mě naše paní starostka Mirka Konečná 
s chotěm. Každý, kdo si strom zasadil, 

dostal na něj cedulku se svým jménem. 
Šlo i o to, nejen stromy zasadit, ale také 
se o ně i starat. Tak uvidíme. Za skvě-
lou spolupráci bych zde rád poděkoval 
našemu spoluobčanovi, panu Vilému 
Kalerovi.
Dne 7. listopadu se konečně uskutečnil 
i ořez stromů – staletých jasanů, které 
zdobí náš areál za kapličkou. Skvě-
lá spolupráce a  koordinace s  úřadem 
a  opravdový profesionál, který našim 
krásným	 stromům	 dal	 opěr	 fazónu	
a  mladistvý vzhled, prostě tak by to 
mělo vždy fungovat. Zde patří podě-
kování našemu Gerhardovi Staňurovi, 
za úřad Břeťovi Schaffartzikovi a panu 
Jedličkovi, který ořez provedl. Pánové – 
krásná práce. Díky.

Teď v  prosinci jsme podruhé vytvořili 
velký adventní věnec a  výzdobu kap-
ličky a  jejího okolí. Letos p. Staňura 

vytvořil kovovou konstrukci, na kterou 
pak naše osvědčené aranžérky Jana Šat-
ková a Zdeňka Droběnová, za asistence 
Evy Kopperbergové nainstalovali různé 
chvojí, větvičky, ozdoby a  světýlka. 
Věnec jsme za účasti téměř všech členů 
spolku Susedi z Jakartic slavnostně roz-
svítili první adventní neděli. Poslední 
svíčku zapálíme 24.  prosince, tedy na 
Štědrý den. V tento den se již tradičně 
sejdeme v naší kapličce, ve dvě hodiny 
odpoledne.

Vážení spoluobčané, přátelé, sousedé, 
kolegové za zastupitelstva. Děkuji Vám 
za vše, co pro naše Jakartice i Hoštice 
děláme a není nám lhostejné, jak a kde 
žijeme. Díky, jste fajní 🙂 .
Na závěr mi ještě dovolte popřát 
Vám požehnané a  pokojné Vánoce 
a v Novém roce 2024 především zdraví, 
zdraví a  ještě jednou zdraví. A  pokud 
k  tomu bude i  trochu štěstí a  lásky, 
máme se na co těšit.

S úctou Karel Kopperberg, zastupitel.
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Turnaj složek v pozemním hokeji 
 

Kdy: 6.1 2024 v 08:00 hod. 
Kde: na umělé trávě, hřiště Malé Hoštice 

 
 
Přihlášky do  5.1.2024 u p.Blagy Radka 607 948 665 

 
Maximální počet týmů 8. Tým bude přihlášen po zaplacení startovného. 
Startovné 500 Kč na tým. 
Rozlosování bude v pátek 5.1 2023 v 18hod ve Sportbaru Slavia. 
 
Pravidla hry: 
 

- hrací doba 2x7 min. hrubého času, čas řídí rozhodčí 
- počet hráčů na ploše 4 + 1, každý tým má svého brankáře 
- při turnaji budou platná hokejová pravidla, bez postavení hráče mimo hru, bez 

zakázaného uvolnění 
- při faulu bude trestné střílení 
- v případě remízy, budou trestná střílení po 2 hráčích na každé straně, poté   

„náhlá smrt“ 
- turnajový klíč bude upřesněn podle počtu přihlášených týmů 
- každý tým bude mít svého brankáře s výstrojí.  
- Při úmyslném zdržování bude následovat trestné střílení. 
- Do turnaje může nastoupit, registrovaný hráč pouze z Malých Hoštic, který 

bydlí v Malých Hošticích, nebo je sportovně spřízněn s Malými Hošticemi. 
Doporučená výstroj pro hráče a brankáře: 
 

- holení chrániče (fotbalové) 
- hokejové rukavice     

 
Drobné občerstvení zajištěno. Čaj zdarma. 

Fandové jsou vítání. 
 

 
 
 

Těší se na Vás hokejisti. 
. 

 
 
 

turNaj složEk
v pozEMNíM hokEji

Kdy: 6. 1. 2024 v 8.00 hodin
Kde: na umělé tráve, hřiště Malé Hoštice

Těší se na Vás hokejisti.



Vážení spoluobčané,
přejeme vám 

kouzelné Vánoce 
a děkujeme 

za příjemnou 
spolupráci 

a projevenou důvěru 
v uplynulém roce. 
Do nového roku 

2024 Vám přejeme 
hodně zdraví, 

štěstí, osobních 
i pracovních 

úspěchů.
Zastupitelé Malých 

Hoštic
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Mgr.	Miroslava	Konečná,	starostka 
kontakt: 604 229 364
Břetislav	Schaffartzik,	místostarosta 
kontakt: 777 777 025
Adresa:	Slezská 4/11, PSČ 747 05 Opava
Tel.: +420 553 765 021
E-mail: male.hostice@opava-city.cz

INFORMACE
OBČANŮM

Tiráž: Vydává Úřad městské části Malé Hoštice, 
Slezská 11, 747 05 Opava - Malé Hoštice. Periodický tisk 
územního samosprávného celku. V Malých Hošticích dne 
18. 12. 2023 číslo 37/2023. Za obsah zodpovídají jednotliví 
přispívající. Redakční rada: Mgr.  Miroslava Konečná, 
Karel Kopperberg a  Ing.  Marie Vegelová. Příspěvky 
a podněty zasílejte na e-mail: male.hostice@opava-city.cz. 
Uzávěrka	 příspěvků	 do	 dalšího	 čísla	 dne	 14.  3.  2024. 
Tisk a grafická úprava: H & B Tisk, a. s., Opava

úřeDNí	HODiNy
PONDělí 8:00 - 11:00 14:00 - 17:00 hod. 
ČTVRTeK 8:00 - 11:00 14:00 - 16:00 hod.

VODĚNÍ
MEDVĚDA

ÚNOR ÚNOR
17. 17.

SPOLEK BOTUMESZKAME, KELIŠKY 
A ZAHRÁDKÁŘI ZVOU VŠECHNY OBČANY NA

Přidejte se letos do tradičního masopustního
průvodu masek. vítány jsou všechny masky - veselé

i smutné, velké i malé.
Na co se můžete těšit?

Cimbálovka, dobré pití, koláče a jiné pochutiny..

Sraz masek v sobotu
17. Února 2024

u Obecního úřadu v Malých Hošticích


